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Să grăbim insămlnțatul culturilor 
pentru masă Yerde

Pentru a traduce în fapt sarcinile 
trasate de Directivele Congresului 
al Ill-lea al P.M.R., privitoare la 
mărirea efectivelor de animale șl 
mai ales la sporirea producției de 
lapte, carne, lină etc., este necesar să 
dăm atenție — printre alte măsuri — 
șl producerii unor cantități cit mai 
mari de nutreț verde primăvara de 
timpuriu. Secara, orzul, și mal ti
les borceagul de toamnă, sînt cul
turi care pot asigura producerea nu
trețului verde începînd din luna a- 
prllie pînă la jumătatea lunii mai, 
mal ales în zona de cîmpie unde în 
general producția de masă verde a 
pășunilor naturale este destul de 
mică.

In anii trecuțl, numeroase gospo
dării agricole de stat cum sînt: Peș
tera. regiunea Constanța, Andrășești 
*si Popești-Leordeni, regiunea Bucu
rești și altele, au reușit să obțină 
producții medii de 3.800—4.400 
litri de lapte pe cap de vacă fura
jată, datorită — între altele — și 
faptului că animalelor lea fost asi
gurată o pășune bună de secară fu
rajeră, îneepînd din luna aprilie. 
Rezultate bune în această direcție au 
fost dobîndite șl în multe gospodării 
agricole colective.

Gospodăria agricolă colectivă din 
comuna Chirnogeni, regiunea Con
stanța, de pildă, a căutat să însă
mânțeze în actuala campanie secara 
furajeră cit mai de timpuriu spre 
a-i da posibilitatea să răsară și chiar 
să înfrățească din toamnă. încă îna
inte de 20 septembrie a.c. colec
tiviștii din această comună, ajutați 
de mecanizatorii de la S.M.T. Chir
nogeni, au reușit să termine semă
natul celor 86 ha. secară masă ver
de prevăzute de plan. Un exemplu 
la fel de bun l-au dat șl colecti
viștii din comuna Topalu, care au 
însămînțat cele 74 ha. prevăzute în 
plan ca și cei din comuna Ciocîrlia, 
care din 112 ha, reușiseră să însă- 
mînțeze pînă de curînd 74 ha. Ca 
un fapt pozitiv trebuie arătat că pe 
pășunile model din comunele Adam 
Cllsi, Cogealac și Dăenl, regiunea 
Constanța, Brebeni și Coteana, re
giunea Pitești, Padina și Pogoanele, 
regiunea Ploești șl altele ,au fost in- 
sămînțate în întregime cu culturi 
pentru masă verde suprafețele pre
văzute în plan.

Fruntașe în acțiunea de însămîn- 
țâre a culturilor pentru masă verde 
sînt regiunile : Constanța șl Galați. 
Mult rămase în urmă sînt îndeosebi 
regiunile Bacău, Hunedoara, Cluj și 
Baia Mare, unde procentul realiză
rilor la însămințarea culturilor pen
tru masă verde variază între 2—39 
la sută față de plan.

Este stabilit că perioada optimă 
de însămînțare a culturilor pentru 
masă verde durează, ca șl pentru 
grîu, pină la 15 octombrie. De aceea

trebuie luate peste tot măsuri pen
tru Intensificarea ritmului însămîn- 
țării acestor culturi. Cu cit se vor 
însămînța mai de timpuriu, cu atît 
ele vor produce mal multă masă 
verde. O atenție deosebită trebuie 
dată și calității lucrărilor.

Dintre culturi, în afară de secara 
furajeră, rezultate foarte bune dă 
orzul de toamnă — mai ales acolo 
unde în mod obișnuit cade destulă 
zăpadă șl nu există pericol de în
gheț. Orzul este consumat 
poftă, mai ales de miei, 
după înțărcare.

Borceagul de toamnă, 
producția mare de nutreț 
care o asigură, oferă șl un furaj de 
calitate mai buiță, fiind mai bogat 
in proteine. Pentru aceste motive, 
regiunea Ploești a acordat o atenție 
deosebită creării de loturi semin- 
cere, insămințînd in 
40 ha. cu borceag. 
bun, trebuie urmat 
gluni, borceagul de 
reuși în cea mai mare parte a țării, 
cu excepția zonelor expuse înghe
țurilor și lipsei de zăpadă.

Ing. C. BISTRICEANU 
din Ministerul Agriculturii

cu multă 
imediat

pe Ungă 
verde pe

acest scop cea. 
Acest exemplu 
și in alte re- 
toamnă puțind

--------- -------- ----
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Adunarea de la G.A.S. Pietroiu

Cu mecanizatorii brigăzii 
a Vlll-a la semănat

De-a stingă șoselei ce leagă Brăila 
de Rîmnicul-Sărat, la marginea comu
nei Cazasu, se înalță numeroasele 
construcții ale celor 3 gospodării co
lective, unități în care-și desfășoară 
activitatea de cîțiva ani în șir meca
nizatorii din brigada a Vlll-a de la 
S.M.T. „1 Mai"-Brăila. Zi frumoasă de 
toamnă. La prînz, în fața vagonului- 
dormitor de la tabăra brigăzii, cîțiva 
oameni. Printre ei agronomul gospo
dăriei colective „Cristea Nicolae", tov. 
Popa Virgil. Tocmai picase de pe teren 
cu motoreta.
- Tov. Stan, ce-l facem cu parcela 

cea din „vale" de pe care s-au ridi
cat bețele de floarea-soarelui ? Tre
buie arată chiar azi, zise el.

— Păi chiar acum a plecat intr-acolo 
Gheorghiță Dobre, răspunse cel între
bat, șeful brigăzii de tractoare.

împreună cu locțiitorul directorului 
S.M.T.-ului, tov. ing. Gh. Radu, am vi
zitat în acea zi brigăzile de tractoriști 
care lucrau la semănat și cele care 
arau sau discuiau terenul în vederea 
insămințărilor de toamnă. Peste tot 
am văzut grija colectiviștilor și a me
canizatorilor de a face lucru de bună 
calitate. Bunăoară, pe o tarla a gos
podăriei colective „Scînteia", tracto
ristul Cristea Ion, unul din fruntașii 
brigăzii, împreună cu brigadierul Cîrîc 
Ștefan, după ce au verificat terenul, au 
stabilit de comun acord că tarlaua

deoarece 
bine sfă-

Fruntași la muncile agricole 
de toamnă

mai trebuie discuită odată, 
bulgării nu fuseseră destui de 
rimați.

După cum am aflat de la
Radu, asemenea situații s-au repetat 
aproape peste tot. Seceta prelungită 
ce a bîntuit prin aceste locuri a făcut 
ca terenul să fie prelucrat cu discul, 
grapele și tăvălugul de cîte 2-3 ori. 
Așadar, semănatul, această lucrare de 
mare însemnătate pentru belșugul re
coltei viitoare, se execută la un înalt 
nivel calitativ. „Vrem ca la anul să 
dobîndim recolte de peste 2.000 de 
kg grîu la hectar - spunea președin
tele colectivei „Scînteia", tov. Nicolae 
Popescu și tractoriștii ne ajută în a- 
ceastă privință. Am pregătit bine te
renul și băgăm în pămînt numai să
mînță bine selectată, condiționată și 
tratată cu Germisan".

Cît privește minuitorii de semănători, 
aceștia sînt permanenți și cunosc, te
meinic lucrul cu mașina. Ei au fost 
școlarizați în S.M.T., unde au asistat 
la o demonstrație practică împreună 
cu mînuitorii din celelalte gospodării 
cofective din raza de activitate a 
S.M.T.-ului. Urmărite în funcționarea 
lor de către mînuitori, semănătorile nu 
se înfundă, lucrează bine. Adincimea 
de însămînțare este de 6-7 cm.

Bine organizată, munca se desfă
șoară cu spor. Zilnic fiecare agregat 
însămînțează între 10-12 ha. încă din 
primele zile, tractoriștii din brigada a 

^Vlll-a însămînțaseră aproape 200 de 
ha, din cele 765 ha planificate. In zi
lele următoare, semănatul va fi în toi. 
Ei sînt hotărîți ca în toamna aceasta 
să facă lucrările la timp și bine.

tov. ing.

L. ION

Și la gospodăria agricolă de stat 
Dohangia din raionul Criș, regiunea 
Oradea, a început recoltatul porum
bului.

Pînă în prezent au fost recoltate 
60 de ha. Fruntași. în această acțiune

sînt tractoristul Ion Porcoleanu, 
muncitorii loan Haica, Gh. Bălă- 
sescu, Dumitru Roșea și alții.

ION COȚOI
corespondent

Recoltează, ara și însămînfeazâ
Membrii gospodăriei agricole co

lective „Horia, Cloșca și Crișân“ din 
comuna Bogdănița, raionul Bîrlad, 
sînt în plină desfășurare a muncilor 
agricole de toamnă, între care un 
loc important îl ocupă recoltarea 
florii-soarelui și porumbului de pe 
tarlalele ce urmează a fi însămîn- 
țate cu grîu de toamnă. Pînă de cu- 
rfnd harnicii colectiviști au recoltat 
în întregime floarea-soarelui de pe 
cele 68 ha. De asemenea, ei au arat

peste 260 ha și au însămînțat cu grîu 
din soiuri de mare productivitate, în 
numai citeva zile, peste 88 ha din 
cele 170 planificate.

Fruntași în aceste munci sînt co
muniștii Ghiță Nițuc și V. Gabor din 
brigada I, Dumitru Dodoi și Ilie O- 
nuț din brigada a Il-a precum și 
mecanizatorul 
din brigada a 
Zorleni.

Vasile Giurgiucaru 
IlI-a de la S.M.T.

I. BOLEA 
corespondent

Mai multă grijă executării lucrărilor de toamnă
Pînă acum cîteva zile, în gospo

dăriile agricole din Trustul Gostat 
Constanța, se însămînțaseră cu grîu 
circa 21.000 de ha. din 69.600 de 
ha. planificate. O serie de gospo
dării ca: N. Bălcescu, Stupina, 
Bala, Cogealac, Săcele și altele, au 
semănat peste 60 la sută din su
prafața -planificată a fi însămîn- 
ițată cu grîu. In unele unități, însă, 
semănatul griului se desfășoară cu 
pași de melc. Așa, de pildă, la 
G-A.S. Peștera, din 1.400 ha. pla
nificate fuseseră însămî-nțate pînă 
acum cîteva zile numai 50 de ha., 
la G.A.S. Costache Burcă, din 
2.400 de ha. fuseseră semănate 
doar 300 de ha, la G.A.S. Pecl- 
neaga din 1.400 de ha. erau semă
nate circa 224 de ha., iar la 
G.A.S. Dr. Russel din 3.000 de ha 
nu erau însămînțate decît 400 de ha.

Care este cauza acestei întârzi
eri ? In unele unități s-a tărăgănat 
semănatul pe motiv că terenul 
este bolovănos, dar nu s-a încercat 
Bă 6e lucreze cu tăvălugul pentru 
fărâmițarea bolovanilor, ca apoi să 
se diecuiască șl să 6e facă unifor
mizarea terenului, așa cum s-a pro
cedat la G.A.S. Agigea și la alte 
lu-nltăți.

Unele gospodării agricole de stat 
taotlvează rămînerea în urmă prin 
lipsa de tractoare. Aceasta în timp 
ce la G.A.S. Dr. Russel există 30

de tractoare care Stau nereparate 
din cauza lipsei de piese de schimb 
șl a brațelor de muncă calificateI. ', ' *. " .... 1 calificate
din cadrul atelierului mecanic. Se 
pune întrebarea: de ce abia acum 
cîteva zile s-au gîndit tovarășii din 
conducerea trustului să ceară o 
echipă de muncitori de la Centrul 
Mecanic Ovidiu pentru a ajuta la 
reparatul tractoarelor șl de ce nu au 
făcut acest lucru înainte de declan
șarea campaniei de însămînțări ?

★
In planul de Însămînțări a cultu

rilor de toamnă, orzul ocupă un loc 
important. Fiecare unitate din ca
drul Trustului Gostat Constanța 
are prevăzut să semene cu orz 
suprafețe însemnate. Cu 
cestea, pînă acum cîteva 
podăriile agricole de stat 
nul Istria ca: Bala, 
Lunca nu însămînțaseră __
singur bob. Din 450 de ha. plani
ficate la G.A.S. Rimnic, 
de ha. la G.A.S. Peștera, din 200 
de ha. planificate la G.A S. Seraiu, 
de asemenea nu se însămînțase ni
mic.

Intîrzlerea însămînțăril orzului 
se datorește șl lipsei de semințe. 
Atunci cînd s-a făcut încercarea 
semințelor, s-a constatat că orzul 
de sămînță nu corespunde. Din a- 
ceastă cauză, multe unități au ape-

gra- 
ceva

lui

toate a- 
zlle gos- 
din raio- 
Cogealac, 
nici un

din 250

lat la stocul de consum din care 
se face selectarea pentru acoperi
rea necesarului. Oare nu era posi
bil 6ă se facă probele privind 
dul de germinație a semințelor 
mal devreme?

★
Deși ne aflăm la începutul

octombrie șl ploile bat la ușă, re
coltarea porumbului în unele gos
podării de stat încă nu a început. 
Peîntregul Trust, suprafața re
coltată pînă acum cîteva zile nu 
reprezenta decît 5 la 6ută față de 
plan. Din 44.000 de ha. se st-rîn- 
sase recolta de pe numai 2.930 de 
ha. Dacă 6e va continua munca în 
acest fel recoltatul porumbului în 
unele .
mare întîrzlere.

La . . ..
tendința de a nu folosi la recoltat 
picherele, pe motiv că nu există 
suficiente tractoare. Această ten
dință trebuie combătută, deoarece 
un agregat poate recolta zilnic cîte 
5 — 6 ha. în timp ce recoltatul 
manual cere foarte multe brațe de 
muncă șl încarcă prețul de cost la 
tona recoltată.

Timpul nu așteaptă 1 Este nece
sar deci să fie luate toate măsurile 
pentru grăbirea recoltatului șl în- 
sămînțărllor.

unități se va încheia cu

unele G.A.S.-uri există

P. ZBIRLEA
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La gospodăria a- 
gricolă de stat Le. 
ordenl, raionul 
Topoloveni, se fac 
ultimele lucrări in 
vederea vinifica- 
ției. în fotografie: 
muncitorii din bri
gada lui Vasilică 
Constantin vop

sind butoaiele.

Sâ fie urmat exemplul 
fruntașilor

Membrii întovărășirii agricole 
„Al II-lea Congres al P.M.R." din 
satul Sălcioara. raionul Buzău, 
sprijiniți de comitetul executiv al 
sfatului popular șl îndrumați în 
permanență de comitetul de partid, 
muncesc cu spor în campania de 
toamnă. Paralel cu recoltatul po
rumbului, ei execută arături și în
sămînțează grîul.

Un exemplu bun în muncă îl dau 
tovarășii Teodorescu Constantin șl 
Nicolae Gheorghe, președintele și 
secretarul întovărășirii, care au 
dus o susținută muncă de lămurire 
in rîndul întovărășițllor pentru a 
aduna griul de sămînță care ulte
rior a fost schimbat la siloz.

Nu în aceeași măsură s-au preo
cupat de această problemă’ tovarășii 
Simion Nicolae și Nicolae Gheor
ghe, președintele și secretarul în
tovărășirii „11 Iunie" din satul 
Smeenl, unde pînă acum cîteva zile 
nu s-a reușit să se adune și să se 
schimbe la siloz întreaga cantitate 
de grîu necesară pentru cele 500 
ha care vor fi însămînțate în toam
na aceasta.

Acest lucru trebuie să dea mai 
mult de gîndit celor din conducerea 
întovărășirii din satul Smeenl, știut 
fiind că neselectarea. netratarea 
seminței de grîu și întârzierea se
mănatului duc la micșorarea recol
telor.

C. BERESCU 
corespondent

încă nu se lăsase bine inserarea 
și către clubul gospodăriei agricole 
de stat Pietroiu, raionul Fetești, se 
îndreptau grupuri, grupuri de oa
meni. Erau lucrători din gospodă
rie, tractoriști, mecanici, crescători 
de animale, tehnicieni, ingineri și 
funcționari. Din cînd în cînd în 
fața clubului se opreau camioane, 
din care coborau alți muncitori ve- 
niți de la secțiile gospodăriei, din 
baltă, de la Gildău, ori de la Jegă- 
lia. Fiecare venise aici sub imboldul 
dorinței de a-și manifesta aproba
rea unanimă și deplina adeziune 
față de politica consecventă de pace 
a poporului nostru, exprimată atît 
de limpede în cuvintarea rostită de 
la tribuna O.N.U. de către tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej.

Adunarea a fost deschisă de către 
tov. Lefter Marin, secretar al comi
tetului raional de partid Fetești, 
care a dat cuvîntul tov. Șerban Ne- 
delcu, scriitor. Vorbitorul s-a ocupat 
pe larg despre cuvintarea șefului 
delegației romine, care exprimă cu 
claritate și convingere poziția cons
tructivă a țării noastre in principa
lele probleme ale vieții internațio
nale și îndeosebi în acelea de care 
depinde întreaga evoluție a umani
tății — dezarmarea generală ' și 
completă și abolirea colonialismu
lui. Propunerile făcute de către to
varășul N. S. Hrușciov, șeful dele
gației sovietice la O.N.U. — care 
sînt sprijinite de celelalte țări so
cialiste și de âlte țări iubitoare de 
pace, oferă perspectiva unei vieți 
in care omul va putea trăi eliberat 
de teama izbucnirii unui război 
pustiitor. Opinia publică mondială

așteaptă ca la actuala sesiune a 
O.N.U. să se găsească soluții con
structive și eficace pentru aceste 
probleme vitale ale contemporanei
tății.

In continuare au luat cuvîntul 
mai mulți vorbitori.

Tov. Dumitru D. Ion, mecanic, a 
spus printre altele: Noi oamenii 
muncii din gospodăria agricolă de 
stat Pietroiu sîntem permanent cu 
inima și fapta alături de membrii 
delegației țării noastre condusă de 
tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej. 
Ca mecanic de reparație, mă anga
jez să contribui din plin la realiza
rea sarcinilor de plan, să execut 
numai reparații de calitate, astfel 
incit mașinile să poată lucra cu 
toată capacitatea, fiind conștient că 
prin aceasta îmi aduc aportul meu 
la măreața cauză a construcției so
cialiste în patria noastră și la nobila 
cauză a apărării Păcii în lume.

In cuvîntul său, tov. Ion Iosif, 
șeful brigăzii a 6-a a spus : In ace
ste zile de toamnă, cînd noi zorim 
strînsul recoltei bogate de peste an 
și punem bazele recoltei viitoare, 
istorica sesiune a Adunării Gene
rale a Organizației Națiunilor Uni
te are misiunea de a rezolva printre 
altele, problema dezarmării gene
rale și totale. Propunerile făcute de 
tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej 
la a 15-a sesiune a Adunării Gene
rale a Organizației Națiunilor Unite 
izvorăsc din năzuința noastră de 
apărare a păcii. De aceea, noi le 
susținem cu toată tăria prin impor
tante realizări în munca pe ogoare.

Am citit cu toată atenția cuvînta- 
rea rostită de tovarășul Nikita

Vom educa tineretul 
in spiritul ideilor păcii• •

Ș1 noi, colectivul de muncă de 
centrul școlar agricol Tlrgșorulla centrul școlar agricol Tlrgșorul 

Nou, regiunea Ploești, urmărim cu 
mult interes lucrările celei de-a 
15-a sesiuni a Adunării Generale 
a O.N.U. Nobilele propuneri pri
vind dezarmarea generală șl totală 
și lichidarea definitivă a rușinosu
lui sistem colonialist, făcute la se
siunea Adunării Generale a Orga
nizației Națiunilor Unite, de către 
șeful delegației Uniunii Sovietice, 
tovarășul N. S. Hrușciov, au găsit 
un viu ecou În rlndul elevilor, ca
drelor didactice șl a personalului ad
ministrativ de la școala noastră.

Cu aceeași atenție am ascultat șl 
recenta cuvîntare rostită de la 
înalta tribună a O.N.U. de către 
tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej, 
șeful delegației țării noastre.

Preocupările noastre de a pregăti 
șl educa tineretul în spiritul păcii, 
respectului reciproc și colaborării 
între popoare, coincid cu propune
rea făcută în acest sens de către 
tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej 
In cadrul cuvlntării ținute la 
de a XV-a sesiune a Adunării 
nerale a O.N.U. Nimeni dintre 
nu dorește să-și vadă copiii

care-i crește și 11 educă 
trudă tlrîți într.un viitor 
Tocmai de aceea noi ne 
cu tot sufletul propuneri- 

făcute

varea problemei dezarmării, 
mai Importantă problemă a 
temporaneltățll.

cea 
con-

lng. RADU ENE 
director adjunct 

al Centrului școlar agricol 
Tlrgșorul Nou, regiunea 

PJoeștl

Sergheevici Hrușciov la cea de-a 
15-a sesiune a Organizației Națiu
nilor Unite, a spus și tov. Eneseu 
Gheorghe, mecanic agricol.

Este o rușine ca în acești ani» 
cînd omul a ajuns să trimită rache
te în Cosmos, să mai existe popoare 
care suportă jugul colonialist, a mai 
spus tov. Eneseu. Colonialiștii nu se 
pot împăca cu gîndul că de acum 
înainte nu vor mai avea pe cine 
robi. însă ei nu trebuie să uite că 
în lume bate tot mai puternic vîn- 
tul libertății care-i va mătura pe 
colonialiști.

Luînd cuvîntul, directorul G.A.S. 
Pietroiu, tov. Dumitru Gh. Dumitru 
a arătat că a urmărit cu mult in
teres lucrările celei de-a 15-a se
siuni a Adunării Generale a O.N.U* 
Poporului nostru, iubitor de pace, a 
spus el, îi este dragă munca pașnică 
prin care-și clădește un viitor fe
ricit, lipsit de griji. M-am bucurat 
din adîncul inimii și sînt mindru ca 
cetățean al Republicii Populare Ro
mine, că delegația noastră condusă 
de tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej, a susținut cu tărie în Aduna
rea Generală a Organizației Națiu
nilor Unite, poziții înaintate, pro
gresiste, demne de o țară care con
struiește socialismul, poziții care ne 
aduc prețuirea tuturor popoarelor. 
Avem ferma convingere că delega
ția țării noastre va aduce o contri
buție însemnată la soluționarea 
problemelor care frământă omeni
rea. Lucrez la G.A.S. Pietroiu, de 
13 ani, din vremea cînd pe mii de 
hectare de teren dintre Dunăre și 
Borcea domnea stuful și păpurișul, 
a adăugat tov. Dumitru. Astăzi mai 
mult de 7.000 de ha, s-au transfor
mat într-o adevărată grădină rodi
toare, din care culegem mii de tone 
de produse cu care îndestulăm ca
sele oamenilor muncii. Grădina 
noastră a înflorit sub soarele păcii 
și ea va rodi și mai mult daci în 
lume va fi pace.

In încheierea adunării cei pre- 
zenți au adoptat o moțiune, pe care 
au trimis-o delegației țării noastre 
la O.N.U. In această moțiune, adu
narea oamenilor muncii din Pie
troiu urează ca eforturile delegației 
țării noastre să fie încununate de 
cel mai deplin succes.

1. LEȘEANU

Dorim din toată inima 
ca principiile păcii și coexistenței 

pașnice să triumfe

cea 
Ge- 
noi 
sau

elevii pe 
cu atlta 
război, 
alăturăm
lor realiste și constructive 
de către șeful delegației tării noas
tre la O.N.U. De asemenea ne ex
primăm speranța că popoarele lu
mii, în dorința lor fierbinte de a 
Instaura pacea, vor sprijini propu
nerile țărilor socialiste șl ale ce
lorlalte țări Iubitoare de pace, ne. 
precupețind nici un efort în rezol-

Am citit cuvintarea tovarășului 
Gheorghe Gheorghiu-Dej rostită la 
cea de a 15-a sesiune a Adunării 
Generale a O.N.U. Am citit cu bucu
rie și emoție cuvintele înflăcărate 
care cheamă omenirea la apărarea 
cauzei păcii, la întărirea luptei pen
tru a face ca glasul armelor să nu 
mai fie auzit niciodată.

Ce poate fi mai nobil și mai fru
mos decît să poți munci în liniște 
pentru poporul și patria ta? Ce 
poate fi mai măreț decît ați consa
cra puterile nu distrugerii, ci păcii 
și fericirii oamenilor ? Acestor sco
puri ne consacrăm și noi, împreună 
cu întregul popor, energia și price
perea noastră.

Sînt aproape 13 ani de cînd a luat 
ființă gospodăria 
„N. Bălcescu“.In 
dezvoltat cu pași 
nostru de muncă 
an recolte tot mai 
mai multe și mat bune pentru cei 
ce muncesc de la orașe și sate. Per
spectivele noastre sînt tot mai fru-

moașe și luminoase. Dar pentru ea 
planurile noastre de viitor să cape
te viață, avem nevoie de pace.

De aceea, noi, cei care lucrăm în 
gospodăriile agricole de stat, îm
preună cu toți oamenii muncii din 
țara noastră, dorim din toată inima 
ca pacea să triumfe, ca propunerile 
făcute de tovarășul Hrușciov și sus
ținute de delegația noastră, în frunte 
cu tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej și delegațiile celorlalte state iu
bitoare de pace să fie însușite de 
Adunarea Generală a Organizației 
Națiunilor Unite.

ORASCU FLORIN 
brigadier zootehnic la G.A.S.

„N. Bălcescu", regiunea Constanța
noastră de stat 

acești ani, ea s-a 
repezi. Colectivul 
obține în fiecare 
mari, produse tot

Obedeni, 25.IX.1960. In sat 
e sărbătoare. Se inaugurează gos
podăria colectivă „Drumul lui 
Lenln". Tot satul a intrat în co
lectivă. Familii: 206. Pămiirt: 
660 de hectare. 85 căruțe. 85 
pluguri, grape și altele.

— Uite vin cei din Vadul Lat.
— Iată-i și pe ueșteni.
— Cei din Mîrșa și Bucșani vin 

echipele artistice.
— Așa sărbătoare aștept de mult, 

zise vesel nea Radu Gh. Constantin. 
— Aveți și de ce. O astfel de sărbă
toare trebuie cinstită cum se cuvine, 
răspund eu.

— Ușor n-a fost. De, ce să-i faci. 
Lesne nu-și schimbă omul părerile. 
Unii au mai amânat să vadă roadele 
pe care le culeg colectiviștii din sa
tele megieșe, alții... Acum a intrat 
tot satul în colectivă.

La înființarea gospodăriei colec
tive din Obedeni, la sărbătoarea țăra
nilor de aici, au contribuit și învăță
torii Emilian Stoica, Ion Teodorescu. 
precum și medicul circumscripției 
sanitare locale, doctorul Alexandru 
Dumitrescu.

I-am cunoscut pe cei trei intelec
tuali. Toți trei sînt din Obedeni. Au 
lipsit din sat doar în anii de învăță
tură. Cei doi învățători, de pildă, 
muncesc în Obedeni de circa 30 do 
ani. Toți trei intelectualii își cunosc 
oamenii și satul. In rîndurile țărani
lor muncitori de aici, fiecare ara 
rude și prieteni.

cu

CUVÎNTUL COMUNIȘTILOR

Primele zile după, încheierea lu
crărilor celui de-al III-lea Congres 
al partidului. Comuniștii din Obe- 
țieni, din rîndul cărora fac parte yi

cei doi învățători, se strîng la sediul 
organizației de partid din sat. Dis
cută și dezbat documentele Congre
sului, în special partea care se o- 
cupă de transformarea socialistă a 
agriculturii. In mijlocul lor venea 
uneori și tov. Gavrilă Brînduș, se
cretar al comitetului raional de par
tid Videle.

— In Obedeni sînt create toate 
condițiile pentru înființarea unei 
gospodării colective. In mare parte, 
oamenii s-au convins de superiori
tatea muncii în gospodăria colectivă. 
Trebuie numai să continuăm munca 
de lămurire, să le arătăm oamenilor 
alllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllr

ogoare unite

...Grupul celor trei: învățătorii 
Stoica, Teodorescu și doctorul Du
mitrescu au vizitat deseori pe obede- 
neni, la casele lor, ducînd cuvîntul 
partidului. Iată-i acasă la Dumitru 
T. Dumitru. S-au așezat cu toții pe 
scaune sau pe pat, observind că in 
casă lucrează o mină de gospodină 
pricepută.

— Ce mai e nou, vecine ? a între
bat, ca de obicei, învățătorul Stoica 
Emilian.

Omul a ridicat spre învățător pri
virile :

— Păi, de la mine, un țăran ca 
oricare altul, cred că nu aveți de a- 
flat cine știe ce noutăți. Acum, drept 
să vă spun, nouă este numai treaba 
asta cu gospodăria colectivă. Că, în 
fiecare zi, vorbim cu vecinii, 
prietenii... Asta e noutatea.

— Am auzit că ai fost acum cî
teva zile la Vadul Lat, a intrat în 
vorbă doctorul Dumitrescu.

— Am fost, împreună cu nevastă- 
mea, a răspuns țăranul.

— Ai trecut și pe la colectivă, ve
cine Dumitre?

— Chiar pe la colectivă, nu. Dar 
am stat de vorbă cu cîțiva prieteni 
pe care îi am în sat. L-am vizitat și 
pe cumnatul, Toader Zamfir, fratele 
nevesti-mii. A făcut treabă bună co
lectiva din Vadul Lat, cu toate că e 
înființată doar de un an.

— A făcut vecine Dumitre, că în 
colectivă se .muncește mai bine, mai 
cu spor, intră în vorbă și învățăto
rul Teodorescu.

— Asta așa-i. De acest lucru
GH. BAC1U

cu
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pe îndelete și cu răbdare că gospo
dăria colectivă le va aduce belșug și 
bunăstare. Să trecem deci la treabă, 
tovarăși. Eu propun să împărțim 
munca, în sat, pe sectoare. Pe ulița 
mare de la școală, spre Vadul Lat, 
să-și desfășoare munca de lămurire 
comuniștii din biroul organizației de 
bază, pe cea dinspre Vești tovarășii 
Stoica și Teodorescu. Să nu uităm 
ca în munca de teren să atragem și 
activul fără de partid, pe acei oa
meni care ne-au ajutat la înfăptui
rea unor acțiuni de folos obștesc.

— Ar fi bine ca tovarășii învăță
tori să ia în grupul lor și pe tovară
șul doctor Dumitrescu. Fiecare din
tre dînșii cunoaște bine satul, pe oa
meni și nevoile lor, au propus alți 
comuniști. l (Continuare In pag. a 3-a)

încheierea lucrărilor 
Conferinței internaționale 

de carantină 
și protecția plantelor

Intre 16 și 29 septembrie a avut 
loc în Capitală cea de a 
ferință internațională de 
și protecția plantelor.

Oameni de știință și 
din diferite țări au prezentat o se
rie de referate și Comunicări, asupra 
situației fito-sanitare din țările res
pective, rezultatelor obținute în com
baterea dăunătorilor, muncii de cer
cetare științifică și asupra metode
lor și mijloacelor folosite pentru a- 
părarea producției agricole împotriva 
dăunătorilor și bolilor culturilor.

In urma dezbaterilor în ședințe 
plenare și pe secții, conferința a 
constatat că în. ultimii ani s-a dez
voltat colaborarea internațională in 
acest domeniu și ca urmare în ma
joritatea țărilor participante s-au în
registrat progrese în combaterea 
principalilor dăunători, redueîndu- 
se astfel pagubele care le 
producției agricole.

Conferința a adoptat în 
tate recomandări privind 
de carantină si protecția 
Conferința a aprobat regulile fito- 
sanitare fundamentale cu orivire la 
importul, exportul și tranzitul pro
duselor vegetale și metodica exper
tizei de carantină a produselor vege
tale cu scopul de a descoperi dăună
torii de carantină ai plantelor si se
mințele de buruieni. S-a recomandat 
aplicarea acestora în țările care au 
semnat convenția privind colabora
rea în domeniul carantine, si Protec
ției plantelor împotriva bolilor și 
dăunătorilor.

La propunerea delegației R. P. 
Ungare, conferința a stabilit ca lu
crările celei de a Xî-a Conferințe 
internaționale de carantină și pro
tecția plantelor să aibă loc în anul 
1962 la Budapesta.

Cu prilejul închiderii lucrărilor 
conferinței, Ministerul Agriculturii 
a oferit în cinstea oaspeților o masă.

(Agerpres)

X-a Con- 
carantină

specialiști

provocau

unanimi- 
probleme 
plantelor.



Emoțiile examenului au trecut. 
Citești aceasta pe fața fiecăruia din
tre elevii anului I. Cu cită înfrigu
rare n-aw așteptat ei. să se afișeze 
rezultatul, să vadă scris acolo, pe 
lista celor reușiți și numele lor.

Pentru fiecare din cele 86 de 
locuri ale anului întîi s-au întrecut 
cite' dpi ■'și chiar trei candidați. Este 
un hccrit care arată grăitor cit de 
căutate și apreciate sînt astăzi șco
lile noastre agricole

Acum, la o săptămînă de la inc? 
perea cursurilor, cei mai proaspeți 
elevi ai școlii profesionale de meca
nici . agricoli din Titu se simt parcă 
obișnuiți de cînd lumea cu școala 
cu profesorii, cu noul lor program

După media obținută Voicu F 
Gheorghe este în fruntea listei ce
lor reușiți. E un băiețan negricios 
îndesat, ager în răspunsuri, fecior 
de întovărășiți din comuna Potlogi, 
îmi povestește că a absolvit școala 
de 7 ani cu doi ani în urmă.

— Mi-era și ciudă să nu urmez 
mai departe că am învățat foarte 
bine în toți anii. Ca să-mi reamin
tesc materia pentru examen m-am 
dus la orele de meditație la noi în 
comună, iar tovarășii profesori m-au 
îndemnat să vin aici la școală. A- 
cum sînt foarte bucuros că am reu

Sărbătorirea „Zilei recoltei"
în comunele raionului Rădăuți a in

trat in obiceiul țăranilor muncitori, ca 
după terminarea campaniei de recoltat 
și treieriș, să sărbătorească prin cîntec, 
joc șt voie bună „Ziua recoltei".

Zilele acestea în comuna Dornești era 
mare forfotă. La căminul cultural, con
struit în anii de democrație populară 
prin contribuția voluntară a cetățenilor, 
colectiviștii și întovărășiții aduceau ex- 
ponate'e cele mai bune din recolta 
anului I960 pentru expoziția agricolă 
ce se amenaja. Formațiile de teatru ale 
gospodăriei colective, căminului cultu
ral și brigăzile de agitație ale între
prinderii „8 Mai" și „Topitoriei de in" 
făceau ultimele repetiții.

Festivitatea „Zilei recoltei" a fost 
o adevărată sărbătoare. In ca
drul căminului cultural a fost deschisă 
expoziția agricolă, care a cuprins pes
te 80 de exponate, grafice care înfă
țișau dezvoltarea sectorului socialist 
al agriculturii, creșterea nivelului de 
trai al colectiviștilor, mărirea fondului 
de bază, obținerea de recolte sporite 
de 'a an la an.

UN NOU CĂMIN CULTURAL

De curînd In comuna Urleasca, regiunea Galați, a fost dat în folosință 
un frumos cămin cultural, cel pe care îl vedeți în fotografie.

Foto: AGERPRES

„Filozoful
(Se

Petre
G.A.C.
muriți
nești).

referă la brigadierul 
St. Constantin de la 
„Gh. Dimitrov" din co- 
Vasilațl, raionul Bră-

Pe întinsele tarlale 
Oamenii acum se ndeamnă 
Să termine însămînțarea 
Griului bogat de toamnă. 
Și-s prezenți la datorie 
Leana, Radu Borangic — 
Numai Constantin St. Petre 
Este lingă... alambic!

J
1
32

Cit de mare-i ziulica, 
Toți se-ntrec să depășească 
Planul stabilit pe oameni. 
Ca venitul lor să crească — 
iar brigadierul nostru, 
Ce și el are un plan.
Se grăbește să și-l facă 
Toată ziua... la cazan !

Insă, ca să nu se spună 
Că sectar „lucrează" el,

3 In patru
Prin munca depusă de bri

gadierul pomiviticnl Mihai V. 
Done, gospodăria colectivă din 

a 
vi-

4 Căzănești, raionul Slobozia,
obținut întotdeauna numai

4 nuri de calitate.
4 Guști din vin cu-ncetișorul
ț( Și pe urmă spui, bădiță :
4 — Vinul și viticultorul
4 Sînt la Căzănești... de viță !

la4 Majoritatea tinerilor de
■ț G.A.S. Toporu, raionul Drăgă-

nești-Vlașca, își continuă stu-
4 diile școlare după terminarea
4 producției.
4 Judecind precum se cade.
4 Ei învață mai departe,
4 Că doresc să scoată roade
4 Din ogor, dar și din... carte. 

șit. și că am posibilitatea să învăț o 
meserie' care îfni place mult.

Qiufan Dumitru e dintr-o comună 
din raionul Găești. Cel mai mic din 
cei cinci copii ai intovărășitului Ni
colae Ciufan. „Vocația" de mecani
zator și-a descoperit-o de timpuriu.

— Mă duceam deseori cu vitele la 
păscut, în cimp. Dar cînd îi vedeam 
pe tractoriști uitam de ele și tot pe 

FILE DE CARNET

lingă dînșii umblam. Uneori ne su
iam lingă ei, ne arătau cum se por
nește mașina... Toată ziua stăteam 
pe lingă vagonul lor. Ce mai, e fru
moasă viata de tractorist. De aceea 
am și venit aici la școală și mă 
bucur că am reușit la examen.

Din comuna Lungulețu, raionul 
Răcari, au intrat în anul I nu mai 
puțin de șase elevi. Au învățat îm
preună, au venit împreună și spre 
bucuria lor vor urma școala împre
ună. 11 întreb pe Pastia I. Marin ce 
l-a îndemnat să vină la o școală 
profesională de mecanici agricoli 
Mi-a răspuns :

Au fost expuse numeroase expo
nate, pe lingă spicele bogate de griu, 
orz, ovăz și secară se aflau cașuri, 
pielicele de miei, un acvarium cu 
pești din iazul gospodăriei colec
tive și alte exponate ca sfeclă de za
hăr, ardei, fasole, roșii, cit și alte pro
duse din recolta gospodăriei agri
cole colective, a gospodăriei de stat 
și de la cele 3 întovărășiri agri
cole. Sectorul socialist al agricultu
rii cuprinde în comuna Dornești, 80 
la sută din suprafața arabilă și 85 la 
sută din totalul familiilor. Producția a- 
gricolă și animalieră crește de la an 
la an. Anul trecut la gospodăria co
lectivă s-a realizat o producție de 
2.220 litri de lapte pe cap de vacă 
furajată, iar pînă în prezent circa 1.800 
litri pe cap de vacă furajată.

După vizitarea expoziției a urmat un 
frumos program artistic. Asemenea 
sărbătoriri au mai avut loc și în co
munele Volovăț, Frătăuții Vechi și 
altele.

TICAI.IUC IOAN 
corespondent

r

Constantin
Constantin se., țuicărește 
Cu Gheorghiță Butnbăcel — 
Căci o iau de dimineață, 
Chipurile că s „grăbiți" 
Și așa se ambalează 
Pînă pleacă... bumbăcițl!

î

2
Pentru că brigadierul 
Veșnic umblă „afumat",
Are zile cînd nu știe 
Unde-a fost repartizat 
Și-ntrebînd printre sughițuri: 
— Nea Pătrașrule! Nea Stan! 
Unde-am fost eu pentru astăzi ? 
I se spune : — La... cazan!

întrebat de ce se-mbată, 
El răspunde galeș : — Of! 
Fiindcă zilele sînt scurte, 
Sînt și eu mai... filozof !

Dar noi credem că mai bună 
I ar fi lui „filozofia"
Dacă — zilele fiind scurte — 
Ar scurta-o... cu beția!

VALERIU FIL1MON

rînduri
cărămizile, 

raio- 
la 

de

Făcînd singuri 
colectiviștii din Boteni, 
nul Brănești, au realizat 
noul grajd o economie 
40.000 lei.

Prin cărămizile pe care 
Ei le-au făcut cu bucurie, 
Economiei viitoare
Au pus o bună... temelie.

V*

Ale- 
încă

S.M.T. Nanov, raionul 
xandria, n-a repartizat 
tractoarele necesare comune
lor Buzeseu și Nenciulești pen
tru arăturile de toamnă.

Iar neglijența lor înseamnă 
Că, obosiți de astă vară,
Vor arăturile de toamnă 
Să aibă loc la... primăvară.

V. D. POPA

— Am un frate tractorist la G.A.S 
Urztceni. Cîștigă bine, e mulțumit 
de meseria lui și m-a sfătuit și pe 
mine s-o învăț. Părinții nu s-au pus 
contra, ba m-au îndemnat și ei spu- 
nînd că e o meserie bună, întot
deauna cu căutare.

Chițu Haralambig e un băiat bine 
legat, sfios, cu niște ochi căprui lim
pezi, senini. A venit dintr-o comună 
din raionul Pucioasa atras de do
rința de a învăța această meserie. îl 
întreb cum se simte în școală, dacă 
e mulțumit de condițiile de învăță- 
mint.

— E bine aici la școală, îmi răs
punde el cu același zîmbet timid, 
blajin. Avem mîncare bună, mul
tă. Azi, bunăoară, am avut la masă 
ciorbă de carne, macaroane cu 
brînză și mîncare de mazăre cu 
carne. Dormim bine, curat. Tovară
șii profesori au multă grijă de noi, 
ne explică pe înțeles, ne repetă a- 
tunci cînd văd că nu am înțeles 
ceva. Ce mai, sînt foarte mulțumit.

Ar fi nedrept și neadevărat să 
considerăm că emoțiile examenului 
de admitere le-au trăit numai copiii. 
Părinții lor, mulți i-au întovărășit în 
acele zile la școală, au așteptat 
cel puțin cu aceeași emoție 
rezultatele. Pe unul dintre aceștia 
Roșu Mihai din comuna Mihăilești, 
regiunea București, l-am cunoscut 
în curtea școlii. Venise să-i aducă 
feciorului cile ceva de acasă. Ii rî- 
deau ochii de bucurie cînd își pri
vea fiul, acum elev în anul întîi. Cu- 
noseîndu-mă, a fost bucuros să-și 
descarce sufletul, mărturisindu-mi 
tot ce simțea în acel moment.

— Eu, dragă tovarășe, n-am învă
țat carte. Eram copii săraci, neaju
torați, iar necazurile se țineau scai 
de capul nostru. Cine să se 
fi dus deci la școală ? Băiatul 
meu se bucură astăzi de altă 
viață, are în fața lui tot viito
rul. M-am gîndit că meseria de trac
torist e frumoasă, prețuită, de vii
tor. M-a îndemnat și ginerele meu 
care-i tractorist să-l dau la școala 
asta. De acum abia aștept să-l văd 
și pe el cu o meserie, să ia viața 
pieptiș, fără grijă.

Fiecare părinte se gîndește, chib
zuiește în așa fel ca vlăstarele lui 
să aibă o viață mai bună, mai îm
belșugată mai fericită. Iar cei care 
și-au trimis copiii să învețe în șco
lile agricole știu că i-au îndreptat 
spre o meserie bună, „frumoasă, 
prețuită, de viitor" cum spunea co
lectivistul Roșu Mihai. Și sînt bucu
roși.

LUCIAN CURSARU

Difuzarea cărții 
prin cooperativele sătești 

din raionul Arad
Un rol deosebit de însemnat în în

sușirea cuceririlor științei, al bogatului 
tezaur al culturii, îi revine cărții. Pen
tru a-și putea îndeplini acest rol, car
tea trebuie să pătrundă adine in ma
sele de oameni ai muncii de Ia orașe 
și sate.

In raionul Arad, de pildă, muncii 
cu cartea i se acordă o atenție deo-ă; 
sebită. La cooperativele din comunele 
Curtici, Nădlac, Siria și Pereg din a- 
cest raion, difuzarea cărții se desfă
șoară in cele mai bune condiții. In 
perioada actuală, gestionarii de la coo
perative, cu sprijinul organizațiilor de 
partid, organizează in fiecare lună 
„săptămînă cărții" pe diferite teme, 
standuri, simpozioane etc. Cele mai 
active standuri de vînzarea cărții sînt 
cele de pe lingă școlile și căminele 
culturale din comunele Curtici, Nădlac, 
Siria și altele. De asemenea, în ma
joritatea cooperativelor și a secțiilor de 
librării au fost organizate panouri in
titulate : „Cărți în curs de apariție". 
Pentru fiecare titlu anunțat se întoc
mește o notă de comandă în care sînt 
trecuți cititorii înscriși pentru a li se 
reține cărți. Cînd apare una din aceste 
cărți, se șterge titlul de pe panou, în- 
locuindu-se cu altul care urmează să 
apară. Pe baza notei de comandă res
pective, se anunță cititorii în scris pen
tru a-și ridica cartea. Metoda aceasta 
dă rezultate din ce în ce mai bune.

Datorită muncii intense care se duce 
in satele raionului Arad privind popu
larizarea cărții, în acest an pînă zilele 
trecute, au fost vîndute cărți în valoa
re de aproape 50.000 de lei.

Azi, în raionul Arad, ca în toate ra
ioanele țării, cartea a devenit prietenul 
cel mai apropiat, sfătuitor de zi cu zi 
al celor ce muncesc.

ION COȚOI 
corespondent

Acțiuni obștești în raionul 
Făget

De la începutul anului și pînă a- 
cum în întreg raionul Făget au fost 
colectate peste 140 de tone de me
tale vechi care au fost expediate o- 
țelarilor. Comuna Mînăștur este 
fruntașă pe raion în această acțiune, 
locuitorii ei colectînd de la începu
tul anului și pînă acum peste 13.000 
kg de metale vechi. Deputății comu
nali Gheorghe Papuc, Ion Ciyrescu, 
Ion Dejica au reușit să mobilizeze 
cel mai mare număr de alegători din 
circumscripțiile lor electorale și să 
adune cele mai mari cantități de 
fier vechi.

ILIE DOBRICI 
corespondent

încă o comună 
electrificată

In apropierea orașului Tirnăveni, 
regiunea Stalin, se află și comuna 
Coruești, încă din anul trecut, lo
cuitorii comunei au hotărîf să in
troducă lumina electrică.

Acțiunea a început din primăva
ră, iar acum lucrările de electrifi
care sînt pe terminate. Pe străzile 
principale ale comunei s-au și aprins 
primele becuri. Urmează ca in urmă
toarele citeva săptămîni să se intro
ducă în cele mai îndepărtate colțuri 
ale comunei.

AUREL SEULEAN 
corespondent

A început noul an universitar

Aspect de la deschiderea cursurilor la Institutul Agronomic „N. Bălce- 
scu“ din București. In medalion : tov. A. Ungur, secretar general al 

Ministerului Agriculturii, vorbind studenților și profesorilor.

Sîmbătă dimineață, în întreaga 
țară s-au deschis cursurile noului 
an universitar.

Formarea cadrelor cu o înaltă 
calificare este o problemă primor
dială pentru economia și cultura 
noastră în continuă dezvoltare. 
Partidul șl guvernul au creat stu
denților șl în acest an condiții mi
nunate de trai și de studiu. In noul 
an universitar vor fi acordate 
32.500 de burse dintre care 50 la 
sută vor fl atribuite studenților 
din anul I. Au fost construite noi 
cămine studențești și cantine, labo
ratoarele au fost mal bine utilate, 
serele șl terenurile experimentale 
creează posibilități sporite activită
ții de cercetare științifică din în
vățământul superior.

Astăzi, în cele 130 de facultăți 
peste 90 la sută din studenți sînt 
fii de muncitori, țărani muncitori 
și intelectuali. Acestora li se ada
ugă tinerii care urmează cursurile 
facultăților venind direct din pro
ducție.

Noul an universitar a cuprins un 
număr mult sporit de studenți. Ci
fra tinerilor înscriși astăzi în anul 
I a crescut de două ori față de 
anul precedent. numărul total al 
studenților ajungînd la 56.575.

*

Studenții Institutului Agronomic 
„Nlcolae Bălcescu" din București 
s-au adunat în amfiteatrul ,,C. 
Sandu Aldea" încă cu mult timp 
înaintea începerii festivității. Cei 
din anii mai mari își împărtă
șesc voioși impresiile de neuitat 
din practică, din schimburile de 
experiență pe care le-au făcut cu 
colegii lor din Uniunea Sovietică 
și R. S. Cehoslovacă. Studenții 
anului I, dintre care unii au venit 
direct din producție obținînd 
burse acordate de sfaturile popu 
lare, trăiesc intens emoția primei 
zile de facultate. Cu puțin timp în 
urmă ei s-au străduit să dea răs
punsuri cît mai bune la concursul 
de admitere, să arate astfel că me
rită titlul de cinste de student. 
Acum, în acest moment solemn, ei

La marginea satului Berliște din ra
ionul Oravița, regiunea Timișoara, pri
virea îți este negreșit atrasă de o cul
tură foarte frumoasă de sfeclă de za
hăr și citeva parcele cu porumb. In 
dreptul fiecărei parcele, găsești cite o 
tăbliță cu inscripția : „lot demonstra, 
tiv".

Interesîndu-mă rn sat, am aflat că 
responsabilul lotului demonstrativ este 
colectivistul Almăjan Gheorghe. Peste 
puțin timp, stam de vorbă cu acest 
colectivist, în vîrstă de 60 de ani. Mi-a 
vorbit cu multă dragoste despre re
zultatele sale, despre cărțile de agro
tehnică pe care le studiază, punîn- 
du-mă la curent cu toate cunoștințele 
pe care și le-a însușit. Apoi, împreună, 
am plecat la lotul demonstrativ.

Prima parcelă, pe o suprafață de 
0,28 ha, a fost cultivată cu floarea- 
soarelui. In cimp se găsesc acum nu
mai bețele, deoarece floarea-soarelui 
a fost recoltată de mult. Almăjan mi-a 
explicat metodele folosite de ol la a- 
ceastă cultură : „Floarea-soarelui a 
fost însămințată după pepefii. Lucră
rile de pregătire a solului au fost e- 
xecutate în condiții optime, in primă
vară qm administrat sare potasică 
după care am făcut o cultivație și am 
grăpat. însămînțarea a fost exe
cutată la data de 28 martie, cu se
mințe djn soiul Vnii-mk, care au fost 
tratate cu îngrășămintele bacteriene 
„Azotobacterin" și „Fosforobacterin". 
Cultura a fost prășită de trei ori. Den
sitatea plantelor a fost de cca 50.000 
fire la ha, distanța între rînduri fiind 
de 65 cm, iar pe rînd de 30 cm. Cul
tura a primit înainte de prașila treia 
o nouă doză de sare potasică. De pe 
cele 0,28 ha., am recoltat 935 kg, la 
hectar revenind 3.403 kg.“.

Parcela alăturată a fost cultivată cu 
sfeclă de zahăr. La această cultură, 
înainte de însămînțare, el a împrăștiat 
200 kg azotat de amoniu, 300 kg su- 
perfosfat și 100 kg sare potasică, cal
culate la ha. Cultura a fost însămîn. 
țată la data de 15 martie și rărită 
cînd a ajuns la două frunze adevărate. 
După rărit s-a executat o îngrășare 
suplimentară cu 2000 kg mraniță de 
oaie, 200 kg azotat de amoniu, 200 kg 
superfosfat și 200 kg sare potasică cal
culate la ha. A executat apoi patru 
prașile și a asigurat distanța de 50 cm 
între rînduri și 18-20 cm pe rînd, deci 
o densitate de peste 100.000 de fire 
la ha. Producția obținută depășește 
cantitatea de 60.000 kg la hectar.

Alături am găsit o cultură compa
rativă cu patru hibrizi dubli de po
rumb și anume : „Warwik 290", „Wis
consin 355", „Warwik 303" și soiul lo
cal. Lucrarea solului a fost executată 
în bune condiții agrotehnice. In primă
vară, de pildă, a împrăștiat 200 kg 
superfosfat, 150 kg azotat de amoniu, 
100 kg sare potasică, calculate la ha 
urmate de o cultivație și o grăpare. In- 

privesc cu dragoste la profesorii 
lor, care sau string în aceeași sală 
și de la care vor primi an de an 
cele mai temeinice cunoștințe ptn- 
tru specialitatea pe care au îmbră
țișat-o : de inginer agronom, zoleh- 
nist, horticultor sau medic veteri
nar.

La festivitatea deschiderii noului 
an universitar au participat tova 
rășli ing. Aurel Ungur, secretar 
general al Ministerului Agricultu. 
rii, Ștefan Dudas, secretar al Co
mitetului orășenesc București al 
P.M.R., ing. Radu Voinea, director 
tehnic în Ministerul Agriculturii, 
prof. David Davidescu, rectorul In
stitutului Agronomic „Nicolae Băl
cescu", conferențiar universitar Va- 
raciiiu Nicolae, prorector, academi
cieni și profesori.

Luînd cuvîntul în numele condu
cerii Ministerului Agriculturii, to
varășul ing. Aurel Ungur a arătat 
sarcinile importante trasate de cel 
de al III-lea Congres al P.M.R., 
care stau în fața studenților și ca
drelor didactice ale Institutului 
Agronomic „Nicolae Bălcescu" și 
le-a urat succes în noul an univer
sitar.

Au mai luat cuvîntul profesorul 
David Davidescu. rectorul Institu
tului, prof. dr. Octavian Vlăduț, 
prof. dr. Mircea Ionescu, conferen
țiar universitar Nicolae Varachiu și 
studentul Vlzureanu Viorel.

Tot cu acest prilej s-a făcut și 
premierea studenților care S-au 
distins în anul universitar 1959/ 
1960 în activitatea profesională, 
obștească și sportivă. Au primit 
cărți și diplome studenți fruntași 
ca Alvirescu Sanda, Pitu Tănase, 
Sculam Maria. Sîntejudeanu Ni
colae, Tudor, A. Tudor, Coman 
Toma Știube Petre, Miclăuș Ion șl 
alții.

★
S-a deschis noul an universitar, 

începe o nouă șl rodnică etapă de 
muncă pe drumul formării cadrelor 
cu o înaltă calificare atît de ne
cesare desăvîrșirii construcției so
cialiste în patria noastră.

sămînțarea a fost executată pe data 
de 9 aprilie, iar sămînța a fost tratată 
cu îngrășămintele bacteriene „Azoto
bacterin" și „Fosforobacterin". Cultura a 
fost prășită de patru ori mecanic, între 
rînduri și de trei ori manual pe rînd. 
înainte de prașila a patra mecanică, 
cultura a mai primit 200 kg sare pota
sică. Cultura are o densitate de 40.000 
fire la hectar și se vor obține circa 
4.500-5.000 kg boabe la ha. Cel mai 
bine s-a comportat hibridul dublu 
„Warwik 303".

Din discuțiile purtate cu colectivistul 
Gheorghe Almăjan am putut vedea 
dorința lui de a obține recolte mari. 
Imi amintesc că la un moment dat îmi 
spunea : „dacă alții obțin recolte mari, 
putem obține și noi. Vrem să facem o 
echipă a recoltelor bogate și să de
monstrăm că putem obține 100.000 kg 
sfeclă de zahăr și 10.000 kg porumb la 
hectar".

Ing. RACHITOVAN ADAM
Sfatul popular regional 

Timișoara

îndrumare și sprijin muncii sindicale
Organizația noastră de partid a 

considerat și consideră că una din 
îndatoririle de seamă a membrilor 
și candidaților de partid de la noi 
este aceea de a îndruma și sprijini 
îndeaproape comitetul sindicatului 
în munca sa.

Pentru a imprima linia partidului 
nostru in activitatea sindicală, mem
brii de partid (in același timp și de 
sindicat) au recomandat, iar aduna
rea generală sindicală a aprobat, ca 
din comitetul sindicatului să facă par. 
te cîțiva membri de partid care au o 
bună experiență în munca cu oa
menii, fruntași în activitatea profe
sională. Printre aceștia sînt tovarășii 
Gheorghe Cpstache, căruia i s-a în
credințat munca de președinte, Mu- 
șat Ion, vicepreședinte, Ioniță Cos- 
tache, membru și alții. Pentru a asi
gura o strînsă legătură a sindicatu
lui cu lucrătorii gospodăriei, acești 
tovarăși au contribuit la stabilirea 
de sarcini sindicale precise pe secții, 
sectoare și brigăzi, pentru fiecare 
din cei nouă membri ai comitetului 
sindical.

Trebuie să spunem că nu întot
deauna noi am acordat același spri
jin susținut activității sindicatului. 
Aceasta s-a întîmplat pînă nu de 
mult datorită unor deficiențe 
organizatorice ale unor grupe de par
tid — datoare să sprijine activita
tea sindicală la nivelul grupelor sin
dicale — deficiență pe care de altfel 
am și lichidat-o. Așa, de exemplu, 
membrii și candidații de partid din 
sectoarele zootehnic și vegetal de la 
secția Burcni făceau parte din aceeași 
grupă de partid în timp ce grupele 
sindicale erau organizate pe fiecare 
sector In parte. Firește că, fiecare

Dezbaterea proiectului
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în activitatea lor, sindicatele din Republica Populară Romtnă se 
oonduc după principiul democrației muncitorești care asigură parti
ciparea activă a membrilor de sindicat la discutarea și rezolvarea con
cretă a tuturor problemelor.

Organele de conducere ale sindicatelor sînt datoare să respecte 
cu strictețe democrația muncitorească; să convoace în mod regulat 
adunările generale sau conferințele sindicale și să prezinte dări de 
seamă deepre activitatea lor; să creeze condiții pentru desfășurarea 
criticii șl autocriticii in organizațiile sindicale; să întărească și să 
lărgească legătura cu masa membrilor de sindicat și să asigure par
ticiparea activă a acestora la întreaga viață organizatorică șl cultu- 
ral-educativă a sindicatului.

(Din proiectul noului Statut al Sindicatelor din Republica 
Populară Romînă)

Ajutor prețios 
în activitatea de viitor

In sala cantinei se adunaseră la 
sfîrșitul lucrului aproape 50 de 
muncitori, tehnicieni, ingineri și 
funcționari, membri ai grupei sindi
cale de la centrul gospodăriei de stat 
Săhăteni, raionul Mizil.

Aci urma să se prelucreze proiec
tul noului statut al sindicatelor din 
R.P.R. De altfel, la stația de radio
amplificare fuseseră transmise și în 
zilele din urmă știri și dări de sea
mă cu privire la dezbaterea proiec
tului de către membrii de sindicat, 
din diferite unități agricole de stat.

Tov. Adam Ilie, secretarul comi
tetului sindicatului a dat citire pro
iectului de statut.

S-au înscris apoi la cuvînt mulți 
vorbitori.

— Am citit proiectul noului statut 
și înainte de această adunare, — a 
spus contabila Andreescu Sultana. 
M-am convins că el înfățișează lim
pede sarcinile importante ce revin 
sindicatelor, constituind astfel un 
ajutor prețios pentru a putea tradu
ce în viață sarcinile ce ne revin, tra
sate de cel de-al III-lea Congres al 
partidului. Ca membră a comitetului 
sindicatului nostru, îmi iau angaja
mentul să atrag în activitatea noas
tră sindicală un număr cît mai mare 
de femei din gospodărie și să ajut 
la reînființarea în cel mai scurt timp 
a unei brigăzi artistice de agitație.

— Proiectul noului statut al sin
dicatelor — a spus tov. Matache

Ne vom 
sarcinile

Proiectul noului statut al Sindi
catelor din țara noastră, acordînd 
cele mai largi drepturi membrilor 
de sindicat, pune atît in fața orga
nelor sindicale, cît și în fața con
ducerilor administrative ale unități
lor agricole de stat, sarcini de o deo
sebită însemnătate. Sindicatul, așa 
cum prevede proiectul noului sta
tut, are, între altele, sarcina de a în
cheia contractul colectiv cu condu
cerea întreprinderii și a se ocupa de 
asigurarea îndeplinirii prevederilor 
contractului; totodată, el organi
zează și conduce întrecerea socia
listă și consfătuirile de producție, și, 
împreună cu conducerea unității 
respective, stabilește fruntașii în în
trecere, acordîndu-le stimulentele 
morale și materiale. Nu mai puțin 
importantă este și prevederea de a 
se desfășura o muncă temeinică 
pentru introducerea tehnicii noi, 
răspîndirea experienței și metodelor 
înaintate de muncă, ridicarea califi
cării profesionale a muncitorilor — 
la care sindicatul acordă tot spri
jinul.

Cum se achită conducerea gospo
dăriei noastre de stat de sarcini ca 
cele de mai sus ?

In această privință, socot că, în 
comparație cu anii trecuți, noi am 
reușit să facem un mare pas îna
inte. In acest an noi am analizat în 
adunare generală de două ori modul 
cum este îndeplinit contractul colec
tiv.

In privința creării unor bune con
diții de muncă și de trai pentru lu
crătorii din unitatea noastră, s-au 
obținut importante succese. Astfel, 
s-a asigurat un mijloc de locomoție 
cu ajutorul căruia se transportă hra
nă caldă în cimp la brigăzi; s-a asi- 

sector avind problemele sale speci
fice de producție, discutarea în co
mun a acestor probleme nu contri
buia Ia cea mai bună rezolvare a lor, 
iar grupele sindicale erau și ele puțin 
ajutate. Organizind grupe de partid 
pe fiecare sector în parte, noi am 
reușit să asigurăm totodată un spri
jin temeinic și muncii sindicale din 
sectoarele respective.

Munca de îndrumare și sprijinire 
a activității sindicale, am îmbunătă- 
țit-o și într-un alt sector foarte im
portant și anume consfătuirile de 
producție. Se știe că aceste consfă
tuiri sînt organizate și conduse de 
sindicat, dar tovarășii din conduce
rea administrativă a gospodăriei în
țelegeau greșit rostul consfătuirilor. 
Așa se explică de ce aproape perma
nent cadrele tehnice de răspundere 
lipseau de la consfătuirile de pro
ducție sau veneau numai pentru a fi 
de față, fără să ia parte activă la 
discutarea și rezolvarea problemelor 
puse în discuție. Comuniștii au 
muncit susținut pentru a lichida ati
tudinea de indiferență în această pri
vință a unor tovarăși, Acum, con
sfătuirile de producție, care se țin 
cu regularitate la sfîrșitul fiecărei 
luni, sînt din vreme și temeinic pre
gătite de comitetul sindical ajutat de 
conducerea gospodăriei, datorilă 
cărui fapt interesul muncitorilor 
pentru consfătuiri a crescut mult. 
Aceasta face ca în adunare să fie su
puse discuției problemele cele mai 
importante la un moment dat, să se 
descopere cu curaj lipsurile care 
îngreunează îndeplinirea planului și 
să se facă propuneri îndrăznețe de 
îmbunătățire a muncii.

Chiriac, mecanic șef de secție, 
va contribui la legarea mai strînsă 
a activității sindicale de cerințele 
producției. Anul acesta, în unitatea 
noastră s-au obținut rezultate bune. 
La grîu, am depășit planul de pro
ducție pe cele 967 ha. cultivate, obți- 
nînd 2.520 kg. la hectar, la porumb, 
de pe cele 500 ha. cultivate obținem 
între 3.000-5.000 kg. știuleți la hec
tar.

...Bune rezultate am obținut și în 
celelalte sectoare de producție. Este 
neîndoielnic că pe viitor vom obți
ne și mai bune rezultate dacă vom 
dezvolta activitatea sindicală, inten
sificând întrecerea socialistă, așa 
cum se arată în proiectul noului 
statut al Sindicatelor.

— In proiectul noului statut, a 
spus fierarul Tudor Vasile, sînt pre
văzute drepturi ce nu pot exista de- 
cît într-o țară în care oamenii tră
iesc liberi, fără moșieri și chiaburi, 
fără fabricanți și bancheri, unde 
scopul final al întregii noastre mun
ci este creșterea nivelului de trai al 
oamenilor. Eu cred că ținînd seama 
de unele prevederi importante ale 
proiectului noului statut, ca de 
exemplu cele care se referă la strîn- 
sa colaborare ce trebuie să existe 
între conducerea administrativă și 
sindicat, pe viitor, în gospodăria 
noastră vom reuși să ridicăm majo
ritatea muncitorilor la nivelul frun
tașilor.

ION DRINCU

îndeplini 
cu cinste
gurat și o saca pentru transportul 
apei, cantinele au fost bine aprovi
zionate. In acest an a fost construit 
un grup social la Comanca pentru 
40 de muncitori. In ultimul tim.p, 
au fost cumpărate 5 aparate de ra
dio care au și fost distribuite la 
brigăzile noastre. La brigada Co
manca, s-a amenajat un frumos colț 
roșu dotat cu o bibliotecă.

Din analiza contractului colectiv 
a reieșit că, la rîndul său, și sindi
catul și-a îndeplinit obligațiile ce-i 
reveneau, mobilizînd muncitorii la 
îndeplinirea și depășirea, planului 
de producție. La griu, mazăre, ovăz, 
lină etc., planul de producție a fost 
îndeplinit și depășit.

Consiliul gospodăriei analizează 
cu regularitate rezultatele obținute 
în producție și așa cum prevede de 
altfel și proiectul noului statut al 
Sindicatelor, stabilește împreună cu 
Comitetul sindicatului, fruntașii în 
întrecerea socialistă, acordindu-le 
premiile pe care le merită.

Mecanizatori cum sint Costea Ma- 
nolache și Ivan Mihai, mulgători ca 
Ștefan Ion, Mirea Victor, Moraru 
Vasile și alții și-au mărit cîștigu- 
rile datorită depășirilor de plan, 
fiind evidențiați cu regularitate la 
panoul de onoare și gazeta de pe
rete.

Ne vom strădui ca și pe viitor să 
colaborăm împreună cu comitetul 
sindicatului cît mai temeinic, în ve
derea creării celor mai bune con
diții pentru îndeplinirea sarcinilor 
importante ce ne stau în față.

ANGHEL BUICULESCU 
directorul gospodăriei de stat 

Devesel, regiunea Craiova

Unele rezultate bune a obținut 
sindicatul nostru și în privința orga
nizării și conducerii întrecerii so- 
cialiste. S-a lichidat în mare măsură 
cu formalismul care se observa in 
întrecere la unele dintre brigăzile de 
tractoare și de cimp cînd mulți oa
meni rămîneau efectiv în afara în
trecerii. Lucrurile s-au îmbunătățit 
și datorită faptului că toți membrii 
și candidații de partid sînt antre
nați in întrecerea socialistă, ei fiind 
mereu printre fruntașii in muncă 
ai gospodăriei. Se înțelege că pen
tru membrii de sindicat constituie 
un exemplu bun comunistul Dragu 
Dumitru, membru în comitetul sin
dical. împreună cu brigada de trac
toare pe care o conduce, el a fost 
încă de la începutul anului fruntaș 
pe gospodărie. Tot așa cum un bun 
exemplu este și candidatul de par
tid Ilie Dumitru, tractorist care an- 
gajindu-se în întrecerea pentru cel 
mai bun tractorist a fost fruntaș in 
campaniile de primăvară și vară și 
este $i acum în cea de toamnă.

Mai putem da și alte multe exem
ple de membri și candidați de par
tid care fiind angajați în întrecerea 
socialistă se situează printre lucră
torii fruntași ai gospodăriei.

Obținerea de către gospodăria 
noastră a unor rezultate de produc
ție mai hune decît in anii treeuți, se 
datorește într-o măsură însemnată și 
activității mai bine organizate și 
conduse a sindicatului.

ION DUMITRU 
organizator de partid, gospodăria 
agricolă de stat Puchenii Mari, 

regiunea Ploeștl



D!n experiența gospodăriei colective „Partizanul Roșu"

Recolte mari de porumb Lucrări de combatere 
a eroziunii soluiui

Acordind atenția cuvenită culturii 
porumbului, membrii gospodăriei co
lective „Partizanul Roșu" din Curte
ni, raionul Tg. Mureș, au dobindit, in 
ultimii ani, o bogată experiență in 
sporirea producției la ha. Insămințat 
după păioase, Ia timpul optim, in
tr-un termen bine pregătit și între- 
ținînd cultura bine, porumbul a dat, 
an de an, o recoltă tot mai bogată 
ta ha. In anul 1957, de exmplu, re
colta medie a ajuns la 2.630 kg po
rumb boabe la ha. O asemenea re
coltă a fost considerată atunci prin 
părțile locului ca foarte bună. Co
lectiviștii din Curteni și-au dat 
insă, seama că muncind pămintul 
după recomandările științei agricole 
se poate ridica și mai mult rodnicia 
lui. Pornind de la acest adevăr colec
tiviștii au dat pămintului din an in 
an tot mai mult din ceea ce ii tre
buia. Astfel, ei au pregătit mai bine 
pămintul pentru insămințare, l-au 
fertilizat cu îngrășăminte naturale 
și chimice și l-au întreținut bine în 
timpul primăverii și verii. Experien
ța anilor le-a mai arătat că pe lin
gă acestea, in scopul obținerii unei 
recolte bogate la ha, trebuie acor
dată o mare atenție și seminței. Roa
dele acestei munci n-au intîrziat să 
se arate. In anul trecut colectiviștii 
de aici au cules cite 3.440 kg po
rumb boabe la ha. iar in acest an, 
după ultimele evaluări (recoltarea 
va incepe in această săptămină) pro
ducția va depăși cu 200—250 kg la 
ha pe cea obținută in 1959.

Iată cum au muncit colectiviștii 
din Curteni la cultura porumbului. 
Cunoscind că planta premergătoaro 
joacă un rol însemnat in sporirea 
producției la ha, porumbul este in- 
■ămințat in această gospodărie după 
păioase. In felul acesta, colectiviștii 
pot respecta o altă cerință a spori
rii producției: pregătirea bună a 
terenului. In anul trecut, ei au exe
cutat, imediat după recoltatul griu
lui și a orzului, arătura de vară la 
16—18 cm, incorporind in sol cite 
20 de tone de gunoi la ha pe 40 la

sută din suprafața care s-a insămfn- 
țat in primăvară cu porumb. In 
toamnă, terenul a fost arat din nou 
la 28—30 cm. Arătura a fost lăsată 
în brazdă crudă pînă in primăvară. 
Cum iarna n-a fost bogată in pre
cipitații, colectiviștii au avut grijă 
să mențină in primăvară cit mai 
multă apă in sol. In acest scop, ei 
au grăpat între 27 februarie și 10 
martie întreaga suprafață. După 10 
zile, terenul s-a discuit pe locurile 
bătătorite și îmburuienite și s-a 
cultivat acolo unde a fost mai curat 
și afinat, urmate in ambele cazuri 
în cuplu de grape. Toate aceste lu
crări au fost executate cu tractoa
rele S.M.T.-ului. Pentru pregătirea 
unui pat bun germinativ, cu 4—5 
zile inainte de insămințare, Întrea
ga suprafață a fost cultivată la 8—10 
cm adincime. Semănatul s-a făcut 
cu mașinile S.M.T.-ului între 14 și 
24 aprilie și la 80 cm intre rînduri. 
Sămința folosită a fost dublu hibrid 
de Înaltă productivitate. O dată cu 
semănatul s-au încorporat în sol pe 
întreaga suprafață cite 150 kg. super
fosfat și 100 kg azotat de amoniu 
la ha, date in amestec. După insă
mințare terenul a fost din nou gră
pat. Ca lucrări de întreținere s-au 
efectuat la intervale dv 12—15 zile, 
4 prașile cu prășitoareie printre 
rindurl și 2 manuale pe rind. Tre
buie arătat că adincimea prașilelor 
a fost de 8—10 cm Ia prima și 4—5 
em la cea de a patra. I.a prașila a 
doua manuală s-a făcut și răritul, 
lăsindu-se cite un fir tot la 35—40 
cm. In felul acesta s-a asigurat o 
densitate de peste 32.000 de plante 
la ha. Aceste lucrări au făcut ca 
plantele să se dezvolte bine și să dea 
o producție de peste 3.600 kg po
rumb boabe la ha. Aceasta este o 
recoltă bună, dar asta nu înseamnă 
că posibilitățile sporirii producției 
la ha sint epuizate in gospodăria co
lectivă din Curteni.

Documentele celui de-al III-lea 
Congres al P.M.R. pune in fața oa
menilor muncii de pe ogoarele pa
triei noastre, noi sarcini și In pri
vința sporirii în viitor a producției 
de porumb. In lumina acestor sarcini 
consiliul de conducere al gospodăriei

a analizat in mod temeinic toate po
sibilitățile de care dispune pentru 
ridicarea rodniciei pămintul ui. Ast
fel s-a hotărit să se adinceas- 
că arătura de toamnă pină Ia 
35 cm și să se folosească la a- 
ceastă cultură cantități mai mari 
de îngrășăminte naturale și chimice. 
Primul pas s-a și făcut. Arătura a- 
dincă de vară a fost executată la 
22—25 cm. In sol a fost incorporată 
o mare cantitate de gunoi (pe 81 de 
ha s-au administrat cite 25 tone de 
gunoi la ha). Peste o săptămină, 
două, se vor începe aici arăturile 
adinei de toamnă, care se vor face 
la 32—35 cm. O dată cu această lu
crare se vor mai administra cite 30 
de tone de gunoi la ha pe mai bine 
de 60 de ha. Totodată pe întreaga 
suprafață se vor aplica cite 200 de 
kg la ha de superfosfat ca ingrășă- 
mînt de bază. In felul acesta tot te
renul ce va fi insămințat in primă
vară cu porumb va fi fertilizat cu 
gunoi de grajd și îngrășăminte chi
mice, iar in primăvară se vor mări 
dozele de îngrășăminte chimice ad
ministrate.

Toate acestea, alături de însămin- 
țarea la timp și executarea lucrări
lor de Întreținere de bună calitate și 
de cite ori va fi nevoie, vor duce cu 
siguranță la obținerea in anul viitor 
a unor producții de porumb de peste 
4.000 kg boabe și 45.000-50.000 kg 
masă verde la hectar.

Pe lingă cele arătate, colectiviștii 
din Curteni mai au și o altă sursă 
bună și sigură de a spori producția 
de porumb : irigatul culturii. Apa 
Mureșului, care udă o bună parte din 
hotarul comunei, le înlesnește acest 
lucru. Trebuie insă ea ei să inceapă 
incă din această toamnă lucrările 
de amenajare a terenului in vederea 
introducerii irigării pe suprafețe cit 
mai Întinse.

Prin introducerea irigării, colecti
viștii din Curteni pot spori produc
ția de porumb boabe pină la 7.000— 
8.000 kg., iar cea de masă verde in 
faza de eoacere Iapte-oeară pină Ia 
70.000—80.000 kg Ia hectar.

In Raportul prezentat de tova
rășul Gheorghe Gheorghiu-Dej la 
cel de-al III-lea Congres al P.M.R. 
se spune printre altele că noile 
plantații se vor amplasa numai 
pe terenurile în pantă, erodate, și 
pe terenurile nisipoase care nu 
pot fi valorificate în mod econo
mic prin cultivarea altor culturi. 
Cum o mare parte din suprafața 
gospodăriei noastre e expusă fe- 
nomenultti de eroziune, fiind așe
zată intr-o regiune deluroasă cu 
pante mult înclinate, colectiviștii 
noștri au hotărît încă din anul 
1958 să Valorifice aceste terenuri, 
luptînd totodată contra degradă
rii lor. In acest scop, consiliul de 
conducere al gospodăriei noastre 
îndrumat de organele raionale de 
partid ți de stat, a hotărît să ex
tindă suprafețele plantate cu viță 
de vie ți pomi fructiferi, ampla
sând noile plantații exclusiv pe 
terenurile în pantă, improprii cul
tivării altor plante. Trebuie ară
tat că în trecut o parte din aceste 
terenuri au fost folosite ca fînea- 
ță. Acestea însă nu produceau de
cît 400—600 kg masă verde Ia ha.

Trebuie să arătăm că treaba nu 
a fost deloc ușoară. Aceasta era o 
lucrar» nouă, pe care colectiviștii 
nu o cunoșteau. Ajutați însă de 
specialiști în problema de com
batere a eroziunii noi am 
pornit hotărî ți la lucru. După 
ce în prealabil terenul a fost 
pichetat în vederea terasării, anul 
trecut noi am terasat o suprafață 
de 7 ha, pe care în primăvară am 
plantat-o cu viță de vie.

In afară de acestea am mai e- 
xecutat și diguri în potcoavă 
o suprafață de 15 ha, In acest 
apa provenită din precipitații 
se mai scurge la vale formînd
roage și degradînd solul, ci este 
reținuta în întregime.

Tot pe linia luptei contra ero
ziunii solului, pe versanții tera- 
sați am făcut lucrări de conser
vare a solului prin înlerbări, găr- 
dulețe, iar pe ripe între terase și 
pe ravene facem plantații silvice, 
îngrădiri etc.

Munca începută o continuăm 
cu aceeași hotărâre. In acest an, 
bunăoară, noi am continuat lucră
rile de combatere a eroziunii so
lului, astfel că, numai în perioa
da 13 august—1 septembrie, am 
terasat încă 5 ha care urmează să 
fie plantate în primăvara viitoare 
cu viță de vie.

In lumina documentelor celui 
de-al III-lea Congres al P.M.R. 
noi ne-am angajat ca în anii vii
tori să continuăm acțiunea de 
combatere a degradării solului, 
prin plantări masive de viță de 
vie și pomi fructiferi pe terenu
rile supuse fenomenului 
ziune. Pînă în 1965 vom 
cultiva cu viță de vie 
fructiferi peste 100 ha.

pe 
fel 
nu 
vi-

V. CAZACU

Succese de seamă ale S.M.T.-urilor 
din regiunea Constanța

• Planul de producție pe primele opt luni ale anului depășit 
cu 400.000 de hantri. • Primele S.M.T.-uri cu planul anual înde
plinit. • Un preț de cost cu 15 lei mai mic per hantru. • 26.000.000 
lei economii.
Analizînd realizările bune obți

nute anul .trecut, S.M.T.-urile din 
regiunea Constanța s-au angajat ca 
în acest an să realizeze o producti
vitate pe tractor convențional de 
480 hantri, la un preț de cost de 
74 lei per hantru, precum și econo
mii de cel puțin 11 milioane lei. In 
lupta pentru îndeplinirea acestor 
sarcini sporite mecanizatorii au în
treținut în mai bune condiții parcul 
de tractoare și mașini agricole, au 
efectuat reparațiile în atelierele 
stațiunilor și in cele ale brigăzilor 
permanente, folosind pe scară largă 
piesele recondiționate. îndrumați 
de către organizațiile de partid, nu
meroși tractoriști au aplicat în cam
paniile agricole inițiative și metode 
înaintate de lucru : cupluri de mai 
multe mașini, lucrul în două schim
buri. autoaliimentarea tractoarelor, 
precum și metoda de autofinanțare 
a brigăzilor. In felul acesta o mare 
parte din sarcinile de plan și din 
angajamentele luate sînt încă de pe 
acum îndeplinite și depășite. Astfel, 
planul de producție pe primele 8 
luni ale anului a fost depășit cu a- 

Mecanlza- 
și To

praisar, spre exemplu, au raportat 
zilele acestea îndeplinirea planului 
de producție pe întregul an. A fost, 
de asemenea, depășită pe întreaga 
regiune sarcina de plan privind 
ductivitatea medie pe tractor 
vențional realizîndu se pînă în 
zent 482 hantri. S.M.T.-urile 
binara și Cogeaiae care s-au anga
jat să realizeze în acest an cîte 520

rilor bănești. S.M.T.-urile din re
giunea Constanța au obținut de la 
începutul anului o economie totală 
de peste 26 milioane lei. In acest 
fel .angajamentul luat pe întregul 
an a fost depășit cu 15 milioane lei. 
Realizări frumoase în această pri
vință, au obținut mecanizatorii din 
S.M.T.-urile Cogeaiae, Greci, Mihai 
Viteazu, Castelu și Topraisar, care 
au realizat pînă acum economii de

de ero- 
terasa și 
și pomi

proape 400.000 hantri. 
torit de la S.M.T. Sibioara 
praisar, spre exemplu.

ipro- 
con- 
pre-
Si-

de hantri pe tractor convențional au 
realizat pină acum cîte 524 șl res
pectiv 521 hantri pe tractor con
vențional. Trebuie arătat faptul că 
datorită executării lucrărilor la timp 
șl de hună calitate, mecanizatorii
din S.M.T.-urile regiunii Constanța i—1.4 milloane lei fiecare, 
au ajutat gospodăriile colective să 
obțină In acest an o producție de 
grîu cu 300 kg la ha mal mare de
cît producția medie obținută anul 
trecut. în raza S.M.T.-ului Chirno- 
geni, de pildă, producția medie de 
grîu a gospodăriilor colective a fost 
în acest an de peste 1.900 kg la 
hectar.

Succese de seamă au fost obți
nute de S.M.T.-uri și pe linia redu
cerii prețului de cost al lucrărilor. 
Mecanizatorii de la S.M.T. Toprai
sar, bunăoară, au realizat pînă acum 
cel mai scăzut preț de cost : 47,51 
lei per hantru, față de 65,30 lei pla
nificat, iar cei de la S.M.T. Chiirno- 
geni 49,3 lei față de 61,50 lei per 
hantru planificat. Importante redu
ceri la prețul de cost al lucrărilor 
executate pînă acum — între 10 și 
32,60 lei per hantru față de plan — 
au realizat și S.M.T.-urile Sibioara, 
Mircea Vodă, Dorobanțu, Cogeaiae, 
Panteliimonu, Greci și altele. Pe în
treaga regiune S.M.T.-urile au rea
lizat în primele 8 luni ale acestui 
an un preț de cost la lucrările exe
cutate de 59,04 lei per hantru, a- 
dică cu 15 lei tnai puțin decît cel 
planificat. Totodată, ca urmare a re
ducerii consumurilor specifice de 
carburanți, piese si materiale șl a 
unei mal chibzuite utilizări a fondu-

CONSTANTIN BUTINCU 
ing. agronom la G.A.C.

„Ilie Pintilie" comuna Cuca, 
regiunea Galați

N. CONSTANTIN

In aceste zile în gospodăria
colectivă din Grindu

zor mare în gospodăria colec- 
din Grindu, raionul Urzicenl.

Spre belșug și bunăstare
(Urmare din pag. l-a)

m-am convins și eu. Și cea mai 
bună dovadă este că colectiva din 
Vadul Lat, în această vară, a scos 
aproape 2.000 de kg de grîu la ha, 
cu 1.000 de kg mai mult decît noi, 
zise Dumitru.

— Da’ spune te rog vecine Dumi
tre, interveni în discuție și doctorul 
Dumitrescu, cumnatul dumitale, 
Zamfir, cum o duce în colectivă ?

— Păi, ce-i drept, e drept, cum- 
natu cu nevastă-sa și cei trei copii 
ai lor, acuma o duc mult mai bine, 
cu toate că au intrat în colectivă 
numai de un an.

— In vremea cînd ați fost la Va
dul Lat mi se pare că colectiviștii 
de aci tocmai împărțeau avansul de 
40 la sută, mai zise și învățătorul 
Stoica.

— Chiar așa-i. Oho, și ce se mai 
mîndrea cumnatul meu cu avansul. 
Mi-a spus-o răspicat: Tu, Dumitre, 
cît grîu ai scos în vara asta ? Eu 
i-am răspuns că de pe aproape un 
ha am scos sub 1000 de. kg, iar la 
porumb, de pe un hectar și ceva nu 
voi culege mai mult de 1700—1800 
kg. Cumnatul meu asculta vorbele 
mele, dînd din cap, „In anul ăsta 
te-am întrecut mult Dumitre. Iată 
eu, împreună cu nevastă-mea, nu
mai la avansul de 40 la sută am 
adus acasă de la colectivă 900 kg de 
grîu și vreo 300 de kg de legume și 
zarzavaturi, iar colo la iarnă, "•“™ 
mai lua încă vreo 1.000 și cîteva 
de kg de grîu, plus porumb, 
brînză, lînă și alte bucate pe 
le-am primit și le voi mai primi”. 
Uite așa m-a primit cumnatu Zam
fir în ziua aceea cînd. am fost la 
el. Și drept să vă spun, pentru ho- 
tirîrea care am luat-o acum tre
buit li-i mulțumesc și lui.

vom 
sute 

bani.
care

— Cum adică vecine Dumitre ? 
mai întreabă învățătorul Stoica.

— Pentru că vizita pe care i-am 
făcut-o atunci, discuția avută cu el, 
îndestularea pe care am văzut-o că 
o are în casă m-au convins mai 
mult ca oricînd că într-adevăr în 
gospodăria colectivă altu-i rostul și 
viața, că oamenii muncesc mai cu 
chibzuială iar traiul lor e mai îm
belșugat. Eiiii, dacă vă ascultam eu 
pe dv. mai de mult, altul era acum 
și rostul familiei mele. Vorba aia: 
„Dă doamne omului mintea de pe 
urmă". Așa și cu mine. Da’ să fim 
sănătoși că treabă bună o să facem 
și noi cei din Obedeni dacă vom 
porni pe drumul colectivei.

Se lăsa seara și oaspeții se ridi
cară să plece.

— Nu mai stați ?
— E cam tîrziu vecine, și vrem 

să mai trecem și pe la Ilie M. 
Șufaru.

Aha! Pe la Șufaru ziceți. Bun, 
bun. Am să trec și eu pe la el.

— Ei, acum noapte bună vecine 
Dumitre, și-ți mulțumim de primi
re, îi spuseră la despărțire învăță
torii și doctorul.

— Noapte bună, tovarăși. Iar mîi- 
ne dacă sînteți acasă, tovarășe 
Stoica, am să trec pe la dv. să mă 
ajutați să fac cererea de înscriere.

— Te aștept cu plăcere, vecine 
Dumitre.

...Au trecut zile și seri, intelec
tualii din Obedeni au vizitat alte 
gospodării ale țăranilor din sat. Așa 
au stat de vorbă cu Ilie M. 
Stan Pîrvulescu, Alexandru 
Ion I. Neagu și cu ceilalți 
neni,
du-le că drumul gospodăriei colec
tive, înseamnă belșug și fericire 
pentru, omul harnic.

E 
tivă 
Cîte lucrări nu trebuiesc făcute a- 
cum, în aceste zile ! De aceea co
lectiviștii se străduiesc să folosea
scă din plin timpul de lucru. Lu- 
crind bine, încă de acum cîteva zile, 
ei au terminat de treierat floarea- 
soarelui. Recolta? Peste 1.300 kg în 
medie la ha de pe cele 320 ha cul
tivate cu această plantă. Trebuie ară, 
tat că echipele conduse de N. Si- 
mion, Vasile I. R. Vaslle și Anton 
Octavian au recoltat de pe parcelele 
pe care le-au lucrat peste 1.750 kg 
floarea-soarelui la hectar. E o pro
ducție destul de bună, dacă ținem 
seama că de la sfirșitul lui iunie aci 
n-a mai căzut pic de ploaie.

Paralel cu strînsul florii-soarelui, 
colectiviștii au recoltat și o parte 
din sfecla de zahăr. O cantitate de 
557 de vagoane de sfeclă de zahăr 
de pe mai bine de 200 de ha, din 
cele 400 ha cultivate, a și fost pre
dată la fabrica de zahăr din1 Chitila. 
Producția medie obținută pînă acum 
trece de 24.000 kg la ha.

La brigada a 7-a condusă de 
Gheorghe Zamfir, fruntașă la recol
tat. s-a obținut peste 25.000 kg 
sfeclă de zahăr la hectar, iar colecti- 

de pe parcela pe 
0,29 ha — a obți-

vistul N. Ionică ( 
care a lucrat-o — 0,1 
nut peste 30.100 kg sfeclă de zahăr 
la hectar.

A început și recoltatul porumbu
lui. Mai bine de 800 de culegători 
au împânzit în ultimele zile toate 
parcelele. Unii culeg știuleți, alții 
taie cocenii și-i leagă în snopi. Cele 
5 camioane, 2 rutiere și peste 150 
de atelaje abia mai țin piept hărni
ciei culegătorilor.

Cu multă repeziciune se lucrează 
pe parcelele unde urmează a se în
sămânța griul. Fiecare dintre bri
găzi, antrenate în întrecere, se stră
duiește să elibereze cît mai repede 
locul pentru a fi arat și pregătit 
pentru însămînțarea griului. Numai 
în ultimele 4 zile, au fost recoltate 
mai bine de 600 ha de porumb.

Cele mai bune rezultate la cule
sul porumbului le-au obținut brigă
zile conduse de Ion St. Soare, Ion 
Crețu, Vicențiu Drăgan și loniță 
Gheorghe. In aceste brigăzi s-au re
coltat între 60—80 la sută din su
prafața 
die va 
știuleți

au însămînțat griul în epoca optimă, 
cu sămânță de sol și într.un teren 
bine pregătit. P 
colte șl mai bune 
colectiviștii acordă 
rioadă o deosebită 
țării griului. In 
450 de ha ce au __  _
leguminoase, porumb pentru siloz și 
sfeclă de zahăr L_ ' j. 
apoi discuite.

Tnsămînțatui este acum în toi. 
Zece tractoare - - •
între 70—80 de ha, iar alte 7 pre
gătesc un pat bun germinativ.

Pentru aderarea mai bună a pă
mântului de sămânță, după însămân- 
țare terenul este tăvălugit cu tăvă- 
luguri în agregat cu grapă de mă
răcini.

Iu scopul obținerii unei producții 
bune de grîu în anul viitor, pe lângă 
pregătirea bună a solului și însă
mînțarea la timpul optim, colecti
viștii folosesc în mare măsură să- 
mînță din soiuri de grîu de înaltă 
productivitate. Astfel, 719 din cele 
1.225 ha vor fi însămînțate cu să
mânță de înaltă productivitate, iar 
restul eu sămînță din soiul A — 15.

Pînă mai zilele trecute, au fost 
însămînțate în această gospodărie 
peste 450 de ha cu griu. Fruntașe 
la aceste lucrări sint brigăzile a 
8-a. a 10-a și a 3-a care au însă
mânțat între 70—90 la sută din su
prafețele planificate.

Ritmul în care decurg lucrările 
de recoltare șl cele de însămînțări 
de toamnă arată că membrii gospo
dăriei colective „Ștefan Gheorghiu" 
din Grindu vor termina Ia vreme 
toate lucrările agricole din această 
toamină.

Pentru a obține re- 
în anul ce vine, 

în această pe- 
atențle însămîn. 

acest scop, peste 
fost cultivate cu

au fost deja arate,

însămînțează zilnic

neamuri și prieteni,

Șufaru, 
Florea, 
obede- 
arătîn-

cultivată, iar producția me- 
fi între 4.000—5.000 de kg 
la hectar.

TNSAMINȚEAZA 
IN RITM INTENS

această vară, colectiviștiiIn
Grindu au obținut cîte 1.800 
grîu la hectar, față de 1.600 kg cît 
au avut planificat de pe întreaga 
suprafață de 1.200 ha. Pe unele 
parcele, recolta a fost de 2.800— 
3.000 kg la hectar.

Membrii gospodăriei au obținut 
asemenea recolte datorita faptului eă

Afumați
La G. A. S.

Pentru traducerea în 
viață a Hotărîrllor 
celuî de-al III-lea 
Congres al PM.R. în 
privința dezvoltării 
zootehniei, gospodă
ria agricolă de stai 
Afumați. regiunea 
București, acordă o 
mare grijă creșterii 
bovinelor. Iată în fo
tografie o parte din 
tineretul taurin al a- 

cestel unități

In regiunea Craiova

Se extind însămîntările
artificiale la

In vederea transformării efecti
velor de ol din rasele locale cu 
lînă groasă în oi cu lină fină șl 
semifină, în ultimii ani a fost in
trodusă șl în regiunea Craiova, me
toda însămînțărli artificiale. Cele 
mal bune rezultate în această di
recție au fost obținute în toamna 
anului 1959 cînd a funcționat un 
număr de 75 stațiuni unde au fost 
insămînțate artificial peste 86.000 
oi. Deși numărul de oi însămînțate 
artificial nu a fost prea mare, to
tuși s-au realizat economii impor
tante datorită faptului că în loc de 
peste 2.100 berbeci cîțl ar fi fost 
necesari pentru monta naturală, au 
fost folosiți numai 350 berbeci. 
Prin reducerea cheltuielilor de 
cumpărare, îngrijire și furajare a 
circa 1.700 berbeci au fost obți
nute economii evaluate la suma de 
peste 2.000.000 lei. Avînd în ve
dere calitatea celor 350 berbeci 
pepinieri folosiți la însămînțările 
artificiale, care au contribuit di
rect la îmbunătățirea calitativă șl

cantitativă a lînll produșllor obți
nuți, economiile dobândite prin în
sămînțările artificiale au fost 
mult mai mari.

Bazați pe rezultatele obținute 
anii anteriori prin 1 
mînțărilor artificiale.

cu

în 
anii anteriori prin aplicarea însă- 
mînțărilor artificiale, ne-am propus 
să organizăm în acest an 200 
SIAO (stațiuni de însămînțări arti
ficiale la oi) și PIAO (puncte de 
însămînțări artificiale la oi), unde 
urmează să fie insămînțate 
140.000 oi.

Pentru realizarea acestei 
secția agricolă regională 
din timp o serie de măsuri tehnico- 
organlzatorice menite să asigure 
buna desfășurare a campaniei de 
însămînțări artificiale la oi.

O atenție deosebită a fost acor
dată în primul rlnd recrutării șl 
școlarizării cadrelor de operatori 
însămînțători. Astfel, în cursul lu
nilor iulie și august au fost pregă
tiți 220 operatori (10 din G.A.S., 
156 din G.A.C.-uri șl 54 din ca
drul sfaturilor populare).

peste

sarcini, 
a luat

cu
Anul acesta, gospodăria agricolă 

de stat „Avram Iancu" din raionul 
Criș, regiunea Oradea, a obținut de 
pe suprafața de 298 de ha. 
cu grîu o producție medie 
de kg. la hectar. Producția 
pe unele parcele este însă 
mai mare. Astfel, de pe o suprafață 
insămînțată cu grîu din soiuri de 
mare productivitate, s-a obținut o 
producție medie de 3.354 de kg. la 
ha., iar pe o alta cite 2.718 kg. de 
griu la ha.

Faptul că pe unele parcele pe 
care s-a aplicat o agrotehnică su
perioară, producția obținută a între
cut media pe gospodărie constituie o 
dovadă că unitatea noastră dispune 
de posibilități mari pentru sporirea 
producției de cereale in anii urmă
tori.

In această toamnă, gospodăria a 
extins suprafața ce va fi cultivată 
cu păioase pregătind pentru insă- 
mînțări 680 de ha. Din aceasta 400 
■de ha. vor fi însămînțate cu grîu, 
200 de ha. cu orz și alte 80 de ha. 
cu secară. Pentru obținerea unor 
producții sporite la hectar, gospodă
ria însămînțează griul de toamnă 
după premergătoare bune, (intre al
tele : 218 ha. după trifoi, cartofi, 
sfeclă furajeră, leguminoase, iar 
130 ha. după porumb).

Suprafața de 130 ha. ocupată în 
prezent cu porumb, a fost îngrășată 
în toamna anului trecut — aproape 
în întregime — cu cite 30 de tone de

cultivate 
de 2.351 
obținută 
cu mult

că
a-

Măresc suprafața cultivată 
grîu

gunoi de grajd la ha., astfel 
există toată garanția ca șt de pe
cest teren să se obțină o producție 
bună de grîu. In afară de îngră- 
șămintele naturale vor fi folosite în
semnate cantități de îngrășăminte 
minerale : cîte 250-400 de kg. de su
perfosfat și 100-150 de kg. de azotat 
de amoniu, cantități ce 
funcție de soiul de grîu 
tilitatea solului.

In sporirea producției 
un rol însemnat îl are sămința. Anul 
acesta gospodăria va însămînța nu
mai grîu din soiurile de mare pro
ductivitate.

Pentru o mai bună folosire a su
prafețelor ce sint însămînțate, con
ducerea gospodăriei, cunoscînd pu
terea de germinație a seminței la 
fiecare soi în parte, a stabilit canti
tatea de sămînță raportată la uni
tatea de suprafață, precum și agro
tehnica ce urmează a fi aplicată pe 
fiecare parcelă.

Colectivul de muncă al gospodă
riei agricole de stat „Avram Iancu”, 
din raionul Criș, este hotărît să 
depună toate efortuHle pentru suc
cesul campaniei de toamnă, pentru 
ca în anul viitor — așa cum sună 
angajamentul luat — să obțină o 
producție medie de 2.500 kg. grîu la 
ha., în loc de 2.400 kg. cit prevede 
planul de producție.

IOSIF POPA 
corespondent

variază în 
și de fer-

de cereale

A plicind agrotehnica

oi
Pentru lnsămînțarea artificială 

a oilor aflate în G.A.C.-url — atît 
proprietate obștească cît șl cea 
personală a colectiviștilor — t-i 
mers pe linia de a se școlariza în 
aceste unități fie brigadierul 
zootehnic, fie cel mal bun cioban 
al gospodăriei. Cursurile de pregă
tire s-au desfășurat în serii, la 
Casa Agronomului din Craiova șl 
la centrele de însămînțări artifici
ale din Craiova și Tr. Severin, 
punîndu-se accent deosebit pe lu, 
crările practice.

In același timp nu a fost negli
jată nici amenajarea și dotarea 
SIAO șl PIAO cu aparatura nece
sară. Pot fi date ca exemplu 
G.A.C.-urlle din raioanele Calafat 
și Gura Jiului, care au reușit să 
amenajeze sau să construiască sta
țiuni model. Spre deosebire de a- 
cestea în raioanele Cujmir, Plenița 
șl Vînju Mare, 
cît și sfaturile 
acordat atenția 
țiuni.

Pentru buna 
paniei de însămînțări artificiale șl 
ținînd seama de faptul că existența 
berbecilor neautorizați de rasă țur- 
cană stînjenește extinderea acestei 
acțiuni și împiedică In același tftip 
ameliorarea ovinelor din regiunea 
noastră, a fost organizată castrarea 
lor pe grupe de comune. Pînă la 
începutul lunii septembrie au fost 
castrați 6.258 berbeci, acțiunea 
fiind în curs de desfășurare. Con
siderăm că anul acesta numărul 
berbecilor castrați va depăși cifra 
de 12.000 capete.

A fost dată atenție și dotării 
centrelor de însămînțări artificiale 
și SIAO,. cu berbeci de mare va
loare zootehnică, meniți să contri
buie la îmbunătățirea turmelor de 
oi din regiune. Au fost asigurați 
100 berbeci Merinos de Stavropol, 
din Import, care vor fi repartizați 
la centrul de însămînțări artificiale 
de la Craiova și subcentrul de la 
Calafat. Cu spermă diluată și con
servată, obținută de la acești ber
beci, vor fi însămînțate 
40.000 oi în raioanele 
Gura Jiului șl Craiova. De 
nea, au fost cumpărați 300 
Merinos transilvănean, 300 
Merinos șl 300 Spancă, 
marea lor majoritate vor fi dlstrl- 
buițl stațiunilor de însămînțări ar
tificiale.

Toate 
negreșit 
de plan 
mînțărlle artificiale la ovine.

Ing. CATUȚ OCTAVIAN 
Și 

ing. N1COLAESCU MARIN 
zootehntștl principali la secția 

agricolă regională Craiova

atît cadrele tehnice 
populare nu au 

cuvenită acestei ac-

desfășurare a cam-

pește 
Calafat, 
aseme- 
berbecl 
berberi 
care în

aceste măsuri vor duce 
la îndeplinirea sarcinilor 
în ceea ce privește însă-

înaintata
acest an, pe suprafețele însămînțate 
cu soiuri de mare productivitate 
s-au obținut la brigăzile de la Boian 
și Tltuleștl, cu toate condițiile ne
prielnice de climă, producții între 
2.400—2.600 kg la ha. Ca urmare, 
in toamna aceasta semănăm, numai 
soiuri de mare productivitate, între 
care și Nr. 301.

— Ce măsuri au fost luate 
în vederea bunei 
a semănatului ?

Vn scurt popas făcut zilele trecute la gospodăria de stat Drăgă
nești-Olt mi-a oferit prilejul de a discuta eu tov. ing. Popescu Alexandru, 
agronomul-șef al gospodăriei, despre metodele agrotehnice oare se aplică in 
această unitate la tnsămînțatui griului.

cultivate cu porumb siloz și cu le
guminoase. întreaga suprafață de 
pe care am recoltat porumb și le
guminoase a fost’ arată din vreme, 
astfel încât să asigurăm semințelor 
un bun pat germinativ î,n care ace
stea să răsară repede șl uniform, 
iar plantele să se dezvolte normal 
ipână la venirea Iernii. Arătura pe 
terenurile eliberate din vreme de 
borceag, soia etc., s-a executat la 
28—30 cm, folosindu-se plugul în 
agregat cu grapa stelată. Aceste te
renuri au fost discuite șl grăpate de 
două ori. Pe terenurile de pe care 
s-a irecoltat porumbul. în urma plu
gurilor au fost atașate grape. Pe a- 
ceste suprafețe am folosit tăvălugi 
grei, formați din cîte o buturugă 
lungă de 5 m. de care s-au prins 
cu lanțuri în urmă alte 2 buturugi 
de cîte 2 m. fiecare, spre a se mă
runți bolovanii și îndesa arătura. 
O dată cu arătura, pe unele terenuri 
unde a fost nevoie, am încorporat 
cîte 20—30 de tone de gunoi de 
grajd la hectar. Pe alte suprafețe, 
am dat îngrășăminte minerale. 
Pe unele suprafețe, pe tarlalele ce 
s-au cultivat cu porumb, am încor
porat sub brazdă cîte 200 kg azotat 
de amoniu șl 400 
la ha.

— Care sînt plantele pre
mergătoare după care G.A.S. 
Drăgănești-Olt seamănă grîu 
în acest an. Ce lucrări de pre
gătire a solului s-au făcut ? 
1-ami întrebat întîi pe tov. ing. 
Popescu.

— Anul acesta, însămânțăm 1.798 
de ha cu grîu. Din acestea, pe 921 
de ha am cultivat porumb. După 
cum se poate vedea, recoltatul a 
fost terminat, tarlalele eliberate, iar 
cocenii transportați. Restul suprafe
țelor pe care semănăm grîu au fost

C. VASIA

Tractoristul Vaslle Trepăduș ajutat de colectiviștii Mihai Stoica șl Nleu 
Gh. Preda, la tnsămînțatui griului.

— Ce soiuri 
sește G.A.S. 
anul acesta ?

desfășurări

kg suiperfosfat
I

de grîu fo'o-
Drăgănești-Olt

— Experiența dobîndită în 
ne-a demonstrat că solurile de 
productivitate dau recolte mai 
decât solul A—15 pe eare-1
seam în mare parte, pînă acum. In

1960 
mare 
bune 
folo-

— La toate secțiile au 
instructaje amănunțite _ _______
luat parte maiștri de eultură, me
canizatorii și mânuitorii de semănă
tori și în care s-a vorbit, în primul 
rând, despre reglajul pieselor active 
ale semănătorilor. Noi folosim în 
toamna aceasta 15 semănători noi 
SU-29. S-au făcut totodată șl pro
be practice pentru buna funcționare 
a semănătorilor. Semănatul l-am în
ceput din plin, cînd temperatura 
medie a aerului și a solului a seă- 
zut sub 15° C și s-a menținut cons
tantă mai multe zile. Adînclmea de 
semănat este de 8 om, dîndu-se 200 
kg la ha. Spre a asigura o răsărire 
uniformă și rapidă și o bună dez- 
voltare a plantelor, după semănat 
noi folosim tăvălugul greu, Iar în 
urma lui grapele.

— Cînd veți termina lucră
rile de însămînțări ?

— Viteza zilnică de lucru este de 
170 de ha, dar ea este depășită cu 
regularitate. In loc de 10 ha cit este 
norma unei semănători, mecaniza
torii noștri realizează 12 ha și chiar 
mai mult. Nădăjduim ca în ziua de 
14 octombrie să putem raporta ter
minarea lucrărilor.

fost ținute 
la care au

ION DRINCU



La O. N. U. Din R. P. Albania

într-o cooperativă agricolă
SPORT

A centrul atenției
Statele Unite ale Americii se pre

gătesc pentru alegerile prezidenția
le. De obicei in S.U.A. asemenea 
campanii se desfășoară cu foarte 
multă zarvă, care acoperă toate pa
ginile presei și o mare parte din e- 
misiunile posturilor de radio și te
leviziune. Fină la venirea în S.U.A., 
la actuala sesiune a O.N.U., a lui
N. S. Hrușciov și a conducătorilor 
a numeroase state, presa și radio-te- 
leviziunea americană acordau prin
cipala atenție campaniei electorale. 
Acum atenția ziarelor, a corespon
denților posturilor de radio și tele
viziune, din S.U.A., ca și din toate 
țările lumii, este concentrată asu
pra O.N.U. și îndeosebi asupra acti
vității depuse în cadrul acestei or
ganizații de delegațiile țărilor socia
liste și ale celorlalte state iubitoa
re de pace. Interesul opiniei publice 
față de inițiativele și propunerile de 
pace ale țărilor socialiste este atit de 
puternic incit presa și radio-televi- 
ziunea americană s-au văzut silite să 
nu respecte dispoziția dată de De
partamentul de Stat al S.U.A. de a 
ignora prezența la sesiunea O.N.U. a 
lui N. S. Hrușciov și a conducători
lor celorlalte țări socialiste. Activi
tatea Ia O.N.U. a lui N. S. Hrușciov, 
cuvîntările și declarațiie sale, între
vederile pe care le are cu reprezen
tanții a numeroase state au devenit 
pentru ziarele americane „noutatea 
nr. 1". Știrile și fotografiile despre 
prezența lui N. S. Hrușciov la se
siunea O.N.U. umplu primele pagini 
ale ziarelor americane, sint publica
te sub titluri mari. „Hrușciov, spun 
americanii, a acaparat toate titlurile 
din ziare". De asemenea, nu există 
nici un program de știri la televi
ziunea americană in care spectatorii 
să nu vadă imaginea conducătorului 
sovietic. „Vînătorii de noutăți", cum 
sint denumiți ziariștii în S.U.A., des
fășoară o largă activitate pentru a 
culege cit mai multe știri despre ac
tivitatea delegației sovietice. înar
mați cu microfoane, cu aparate de 
luat vederi pentru televiziune, ei se 
află permanent in jurul clădirii re
prezentanței U.R.S.S. de pe lingă
O. N.U., așteptind apariția lui N. S. 
Hrușciov și fiind gata să-l fotogra
fieze și să consemneze fiecare cuvînt 
al său. Chior și cind plouă, ziariștii 
sint prezențl la posturile lor. Acti
vitatea „vînătorilor de noutăți" este 
o puternică dovadă a uriașului inte
res cu care opinia publică din S.U.A. 
urmărește activitatea delegației so
vietice în frunte cu N. S. Hrușciov, 
lupta ei nobilă pentru pace și prie
tenie între popoare.

Deplina aprobare de care se bucu
ră din partea tuturor popoarelor ac
tivitatea delegației sovietice la 
O.N.U., puternicul răsunet pe care 
l-a avut pretutindeni istoricele pro
puneri făcute de N. S. Hrușciov cu

privire Ia înfăptuirea dezarmării 
generale și totale și la lichidarea de
finitivă și radicală a orinduielilor 
colonialiste se reflectă cu deosebită 
tărie în paginile presei din toate ță
rile, in declarațiile oamenilor politi
ci, în numeroase cuvintărj care se 
rostesc de la tribuna O.N.U. Am pu
tea cita zeci și sute de articole, co
mentarii, cuvîntări care reflectă 
căldura și aprobarea cu care opinia 
publică mondială salută eforturile 
colosale depuse de Uniunea Sovietică 
pentru rezolvarea problemelor fun
damentale ale vremurilor noastre. 
„Primul ministru Hrușciov, scria, de 
pildă, zilele trecute ziarul japonez 
„Akahata" referindu-se la cuvîntarea 
rostită de N. S. Hrușciov la sesiunea 
O.N.U., a indicat în mod clar și con
cret calea pe care trebuie s-o ur
meze O.N.U. Oamenii din întreaga 
lume salută din tot' sufletul cuvînta
rea rostită do N. S. Hrușciov și pro
punerile pe care el le-a prezentat in 
cadrul sesiunii". „Toate popoarele 
sint recunoscătoare iu; N. S. Hruș
ciov pentru cuvîntarea sa la Aduna
rea Generală" au declarat intr-un 
interviu acordat ziarului „Izvestia", 
Roba și Tesfon, membri) ai delega
ției Etiopiei la sesiunea Adunării 
Generale a O.N.U.

In ciuda uneltirilor cercurilor a- 
gresive, sub a căror influență pu
terile occidentale continuă să se 
cramponeze de vechile lor poziții 
nerealiste, propunerile clare și înțe
lepte ' " ‘ ------
după cum se vede, sprijin și apro
bare 
toate

Interesul opiniei publice se în
dreaptă și asupra celorlalte țări din 
lagărul socialist. Presa din S.U.A. și 
din numeroase alte țări a scris pe 
larg despre ampla cuvîntare pe care 
a rostit-o tovarășul Gheorghe Gheor- 
ghi-Dej în ședința din 27 septembrie 
a sesiunii Adunării Generale g 
O.N.U. și despre cuvintările condu
cătorilor celorlalte țări socialiste ros
tite la sesiunea O.N.U. In știrile 
transmise de agențiile de presă, în 
comentariile ziarelor și posturilor de 
radio continuă să se reflecte puterni
cul ecou pe care l-au avut aceste 
cuvîntări în rindurile opiniei publice 
din diferite țări. Presa din U.R.S.S., 
R. P. Chineză, din Cuba, Irak, Ita
lia, din zeci si zeci de țări se ocupă 
în comentariile sale de cuvîntarea 
rostită de tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej. la sesiunea O.N.U., 
subliniind caracterul constructiv al 
acestei cuvîntări și scoțind în evi
dentă atașamentul țării noastre față 
ds ideile păcii șl coexistenței pașni
ce, Cunosc un larg ecou propunerile 
cuprinse în cuvîntarea șefului dele
gației romîne privind îmbunătățirea 
relațiilor de bună vecinătate intre 
state europene aparținînd unor sis-

ale Uniunii Sovietice găsesc,

in rindurile popoarelor din 
țările lumii.

teme social-politice diferite și pro
movarea în rindurile tineretului a 
ideilor păcii și prietenie; intre po
poare.

In numărul său din 1 octombrie 
ziarul „New York Times ', unul din 
cele mai maxi ziare din S.U.A., a pu
blicat o amplă relatare a convorbirii 
pe care tovarășul Gheorglie Gheor- 
ghiu-Dej a avut-o cu corespondentul 
acestui ziar, Harrison E. Salisbury. 
Conducătorul delegației țării noastre 
l-a primit pe corespondentul ameri
can la cererea acestuia. Iu cursul 
convorbirii, tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej a răspuns la o scrie 
de întrebări ale corespondentului 
privind propunerile guvernului ro- 
min pentru înfăptuirea unei înțele
geri multilaterale interbalcanice, re
lațiile romîno-americane, precum și 
unele dintre problemele principale 
ale sesiunii Adunării Generale.'

La O.N.U., delegația țării noastre 
desfășoară o rodnică activitate in 
spiritul ideilor păcii și coexistenței 
pașnice. In cursul săptăminii trecu
te, tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej a avut întrevederi și convorbiri 
cu conducătorii a numeroase dele
gații. Tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej a avut întrevederi cu tovarășul
N. S. Hrușciov și cu alți conducători 
ai țărilor socialiste. O îndelungată și 
amicală convorbire a avut șeful de
legației noastre cu premierul cuban 
Fidel Castro. In cursul convorbirii, 
Fidel Castro a declarat că acceptă 
invitația de a vizita in cursul anului 
viitor Republica Populară Romină și 
l-a invitat pe tov. Gheorghe Gheor
ghiu-Dej să viziteze Cuba.

Joi seara, la sediul misiunii per
manente a Republicii Populare Ro
mine de pe lingă O.N.U., tov. 
Gheorghe Gheorghiu-Dej a oferit un 
dineu in cinstea reprezentanților 
noilor state independente care au 
devenit de curînd membre ale O.N.U. 
In cadrul întilnirii care s-a desfășu
rat intr-o atmosferă cordială, tov. 
Gheorghe Gheorghiu-Dej și ceilalți 
membri ai delegației romine s-au în
treținut amical cu oaspeții. Vineri 30 
septembrie, șeful delegației țării 
noastre la cea de-a 15-a sesiune a 
Adunării Generale a O.N.U. a parti
cipat la recepția oferită de delegația 
afgană ’la O.N.U.

Delegația romînă la sesiunea
O. N.U. acționează ca mesager ai vo
inței de pace a poporului nostru și 
a hotăririi sale de a aduce o contri
buție constructivă la rezolvarea pro
blemelor arzătoare ale relațiilor in
ternaționale. De aceea, activitatea 
ei, alături de activitatea delegațiilor 
Uniunii Sovietice, a delegațiilor ce
lorlalte țări socialiste și ale tuturor 
statelor iubitoare de pace este urmă
rită cu interes și simpatie de opinia 
publică mondială.

De la Tirana pină la cooperativa 
agricolă „Drumul partidului" ai de 
mers cel mult o oră- In ziua cină 
am pornit și noi intr-acolo, ne-a sur
prins pe drum o ploaie torențială, 
așa incit ne-am văzut nevoiți să 
oprim mașina și să așteptăm pină 
trece ploaia. La scurt timp, de după 
nori și-a arătat fața soarele. S-a 
ivit deasupra crestelor întunecate 
ale munților din zare, peste dealu
rile veșnic verzi și în scurtă vreme 
a inundat în lumină întreaga vale 
a Duresului.

O jumătate de oră mai tîrziu stă
team de vorbă cu țăranii din coope
rativă. Oamenii aceștia ne vorbesc 
cu plăcere despre treburile lor, ne 
împărtășesc planurile lor de viitor.

cîtă vreme anul trecut s-a ridicat 
la 1.470 kg. Recolta de porumb la 
hectar a sporit cu aproape 700 kg., 
iar recolta de bumbac — cu 270 kg.

Cooperativa agricolă „Drumul 
partidului" devine o gospodărie cu 
multe ramuri de producție. Aici sa 
acordă, printre altele, o mare aten
ție dezvoltării ramurii creșterii ani
malelor. Cireada cooperativei cu
prinde azi aproape de trei ori mai 
multe vaci decît cu doi ani în urmă. 
Numărul oilor a sporit în același 
răstimp de aproape cinci ori.

O VIAȚA ÎNDESTULATA 
în ultimul timp, în cooperativă

O GOSPODĂRIE TTNARA
Cooperativa agricolă „Drumul 

partidului" e o gospodărie foarte 
tlnără. Ea a luat ființă anul trecut, 
după fuzionarea gospodăriilor agri
cole colective care s-au organizat in 
ultimii ani în satele Șkala, Armat și 
Manez. Dar în acest scurt răstimp, 
cooperatorii au făcut multe pentru 
a-și întări gospodăria.

Cooperativa posedă 900 hectare de 
pămint. 700 hectare sint cultivate 
cu culturi cerealiere șt tehnice: 
grîu, porumb, bumbac, tutun. Pa 
rest se întind livezi de pomi fructi
feri și crînguri de măslini.

Cooperatorii de-aici caută să apli
ce cit mai pe larg în producția a- 
gricolă agrotehnica înaintată. A- 
ceastă preocupare a și dat roade. In 
anul 1957 recolta medie de grîu la 
hectar n-a trecut de 1.250 kg., pe

»•

a 
crescut mult valoarea zilei-muncă. 
Anul trecut, membrii cooperativei 
au primit pentru fiecare zi-muncă 
cite 3,2 kg. de cereale și 90 de leka 
în numerar.

Cooperatorul Pliaku, un om în 
vîrstă, ne spune :

— Toți anii cei mai buni din viață 
am argățit la moșieri, ca si aibă fa
milia mea un codru de pîine, Pă
mânt n-aveam. Nevoia ne apăsa tot 
mai greu. Vreme de aproape patru
zeci de ani din viața mea din trecut 
n-am ținut o carte in mină și nici 
nu știam să citesc. Acum trăiesc în 
casă nouă, am gospodărie Pe lingă 
casă, nepoții mei merg la școală. 
Avem in sat club șj bibliotecă.

Asemenea cooperative cum este 
cooperativa agricolă „Drumul parti
dului" iau ființă în număr tot mai 
mare în Republica Populară Al
bania.

I. AKIMOV

Scurte știri din agricultura R. P. Ungare

Cupa agriculturii în raionul Năsăud
In raionul Năsăud ,s-au desfășurat 

cele 3 etape ale „Cupei Agriculturii".
Prin grija consiliului raional 

U.C.F.S. s-a desfășurat o muncă po
litică și organizatorică susținută care 
să contribuie la obținerea de rezul
tate cit mai bune în această com
petiție ele masă.

De la început s-a pus un accent 
deosebit pe pregătirea viitorilor par
ticipant! la competiție, aceștia fă- 
cînd antrenamente intense. Datorită 
acestui fapt se explică și numărul 
mult mai mare de participant! față 
de anul trecut: peste 4.000 din care 
aproape 1.000 fete. Participarea pe 
discipline se prezintă astfel : atle
tism peste 1.500 de participanți, 
fotbal peste 400, volei peste 1.200, 
popice peste 600,

Colectivele sportive care au mun
cit mai intens, au obținut și cele 
mai frumoase rezultate astfel: co
lectivul sportiv „Hebe“-Sîngeorz a 
obținut locul I la volei fete și băieți, 
colectivul sportiv „Spicul“-Salva a

obținut locul I la fotbal, colectivul 
spoi-tiv „Recolta" din Feldru a obți
nut locul I la 100 m prin Panes Iza- 
chil și la săritura în lungime prin 
Ilieș Grigore cu 5,51 m, etc. La a- 
runcarea greutății fete un rezultat 
remarcabil a obținut tînăra Neamțu 
Florentina, din comuna Coșbuc, care 
s-a clasat pe locul I cu o aruncare 
de 9,05 metri.

La popice întrecerile au fost do
minate de către sportivii de la co
lectivul sportiv ,,ProgresuI“-Năsăud, 
țărani întovărășiți din Năsăud ca: 
Nistor Dumitru 188 puncte, Alexe 
loan 179 puncte, Tinereanu Emil cu 
175 de puncte.

Această competiție sportivă a dus 
la creșterea numărului de membri 
U.C.F.S. cu aproape 300. Cele mai 
frumoase rezultate au fost obținute 
de către colectivele sportive Avîn- 
tui-Cepari, Recolta-Feldru, Hebe- 
Singeorz, Spicul-Salva, etc.

GALAȚAN VASILE 
corespondent

Competiții sportive în raionul Fetești

Lucrările Sesiunii Adunării Generale a O.N.U.

Gospodăriile agricole de stat din 
județul Solonok au cultivat în acest 
an grîu șl orz de înaltă productivi
tate pe 27.300 holzi. Aplicînd o a- 
grotehnfcă înaintată, producția la 
hold a fost peste cea așteptată. Ast
fel, la grîu, media pe județ a fost 
de 15,5 măji iar la orz de 17 măji. 
Unele gospodării au obținut o pro
ductivitate cu mult mal mare pe 
bold. Bunăoară, cea din Mezohăk, de 
pe o întindere de 1.417 holzi, a re
coltat o producție de peste 20 de 
măji la hold. In urma acestor rezul
tate, această gospodărie de stat va 
livra pentru cooperativele agricole 
de producție și întovărășiri 1.000 
vagoane semințe selecționate, față 
de 400 vagoane cit era planificat.

★

Intr-o lună — 1 milion de forlnțl 
venit. Acest rezultat apreciabil a 
fost obținut în luna iulie de către 
cooperativa agricolă de producție 
Dozea din Hajduboszdrmdny. Venitu
rile mari se datoresc producțiilor 
sporite la hectar. Astfel, de pe 180 
holzi cultivați cu mazăre, s-a obți
nut în medie 15 măji la hold, la orz 
16 măji șl așa mai departe. Mem-

brii cooperativei sînt mari maeștri 
în cultivarea sfeclei de zahăr, și a 
porumbului.

★

Anul trecut, agricultura, din. jude
țul Fejăr, a contribuit la aprovizio
narea populației cu 831 vagoane ce
reale păioase. In 1960 numai prin 
contractarea anticipată s-au livrat 
statului 1.300 vagoane.

★........................................
O parte a județului Szolonok este 

expusă vara unei arșițe pronunțate. 
Unttățile agricole soclalist-cooțpera- 
tiste se apărau împotriva acestei ca
lamități naturale prin săparea de 
puțuri șl obținerea apei în mod ar
tificial (procedeu greu de realizat 
datorită timpului pe care 11 necesi
ta săparea acestor puțuri). In ulti
mul timp, Direcția apelor din K6- 
zăptlsza a introdus o inovație. Pe 
un tractor cu șenile, a fost instalat 
un turn de forat care, prlntr-un me
canism ingenios, în loc de 4 zile, 
sapă un puț lntr-o oră șl jumătate. 
In urma experiențelor făcute s-a 
stabilit că cu acest turn se poate 
săpa pină la o adînclme de 50 de 
metri. Munca cu turnul de forat a 
fost începută la cooperativa agrico
lă de producție din Răkoczi.

în ultimii ani a intrat în tradiție 
ca în cinstea zilei sărbătoririi „Re
coltelor bogate", care coincide cu 
deschiderea festivă a lunii „Priete
niei Romîno-Sovietice", să se orga
nizeze numeroase competiții spor
tive, la care participă tineri și ti
nere din comunele și satele patriei 
noastre. Aceste competiții prile
juiesc dispute pasionante, care se 
soldează cu victoria concurenților 
mai bine pregătiți.

Anul acesta, sărbătorirea „Recol
telor bogate" și deschiderea festivă 
a lunii „Prieteniei Romîno-Sovie- 
tice" va avea loc duminică 9 octom
brie, cînd. se vor desfășura diferite 
competiții sportive în toate orașele 
și comunele din țară. De pildă, con
siliul raional U.C.F.S. Fetești a ini
țiat în cinstea acestor sărbători o 
serie de competiții, a căror între
ceri finale vor avea loc la sfîrșitul

săptăminii. In programul concursu
rilor sportive sînt prevăzute între
ceri la volei, atletism, popice, călă
rie, trintă și fotbal.

La întrecerile de atletism vor par
ticipa reprezentanții comunelor Co- 
cargeaua, Gildău, Vlădeni, M. Ko- 
gălniceanu, Socariciu, Jegălia, Pie- 
troiu, Făcăieni, Țîndărei, Săveni 
etc. Apoi, la întrecerile finale de 
volei vor participa echipele din co
munele Mărculești, Vlădeni, Cocar- 
geaua, Pietroiu și Fetești. Cu un 
deosebit interes sînt așteptate și în
trecerile de trintă, popice, călărie și 
fotbal, la care vor fi prezenți repre
zentanții comunelor Hagieni, Sudiți, 
Ogoarele, Chioara, Olga Banele, etc.

La sfîrșitul concursurilor- cîștigă- 
torii vor primi diplome și premii înl 
echipament sportiv.

M. L.

Sîmbătă s-a încheiat la O.N.U. cea 
de-a doua săptămînă a lucrărilor ac
tualei sesiuni. A fost o săptămînă de 
noi și deosebite eforturi depuse de 
către delegațiile țărilor socialiste și 
delegațiile celorlalte state iubitoare 
de pace pentru a orienta activitatea 
O.N.U. în direcția rezolvării con
structive a celor mai importante 
probleme care stau în fața omenirii. 
Numeroși delegați care au luat cu- 
vîntul în cadrul dezbaterilor de po
litică generală au sprijinit istoricele 
propuneri ale U.R.S.S. privind în
făptuirea dezarmări; generale și to
tale și lichidarea definitivă și radi
cală a rușinosului sistem colonial.

Un aspru rechizitoriu la adresa co
lonialismului și imperialismului a 
rostit în cuvîntarea sa președintele 
Indoneziei, Sukarno. Președintele 
Indoneziei a arătat, între altele, că 
imperialismul și lupta pentru men
ținerea lui constituie cel mai mare 
rău al lumii.

In cadrul dezbaterilor de politică 
generală s-au auzit însă și glasuri 
potrivnice păcii, s-au rostit ' 1
înalta tribună a O.N.U. și cuvîntări 
care nu contribuie la soluționarea pe 
cale pașnică, prin tratative deschise 
și cinstite, a problemelor litigioase. 
Multă dezamăgire a produs, de pil
dă, cuvîntarea rostită în fața Adu
nării Generale a O.N.U. de primul 
ministru al Angliei, Macmillan. In 
cuvîntarea sa, șeful guvernului en
glez n-a făcut altceva decît să re
pete ideile și argumentele nerealiste 
cuprinse în cuvîntarea rostită de pre
ședintele S.U.A., Eisenhower, și să 
ridice în slăvi colonialismul. Mac
millan nu s-a sfiit să vorbească des
pre „binefacerile“ colonialismului în 
fața unei Adunări la • care participă 
reprezentanți ai popoarelor din A- 
frica și Asia care au îndurat pînă 
nu de mult greul jug al'colonialiș
tilor, al acelor colonialiști despre 
care Nkrumah, primul ministru al

de la
Ghanei, spunea că „au încălcat pă- 
mîntul nostru cu o cruzime nemai
pomenită, fără milă, fără rușine și 
necinstit".

In dimineața zilei de 1 octombrie, 
Adunarea Generală a O.N.U. s-a în
trunit în ședință plenară pentru a 
confirma ordinea de zi a sesiunii și 
a stabili procedura și locul discută
rii punctelor de pe ordinea de zi. In 
cadrul ședinței a rostit o cuvîntare 
N. S. Hrușciov, președintele Consi
liului de Miniștri al Uniunii Sovieti
ce, care a demascat cu o deosebită 
forță substratul încercărilor S.U.A. 
și altor țări subordonate politicii a- 
mericane de a împiedica R. P. Chi
neză să-și ocupe locul ce i se cuvine 
în O.N.U.

. Cererea ca problema reprezentării 
R. P. Chineze în O.N.U. să fie inclu
să pe ordinea de zi a actualei se
siuni este sprijinită de numeroase 
delegații.

PE SCURT
• Pavilionul R. P. Romîne la Tlr- 

gul Internațional de la Mijnchen 
(R. F. Germană) a primit, pentru a 
doua oară consecutiv, Medalia de 
aur. Acest succes s-a datorat felu
lui in care a fost organizat pavilio
nul precum și produselor variate ale 
industriei noastre alimentare pre
zentate la Tîrg.

• Cu începere de la 29 septem
brie, Partidul Democrat din Turcia 
(partidul fostului prim-ministru Men. 
deres) a fost interzis. Bunurile parti
dului au fost confiscate de stat.

• La Congresul Federației Tine
retului Comunist Italian, Claudio 
Mill, delegatul tineretului comunist 
din Salerno a vorbit despre situația 
grea a tineretului din regiunile îna
poiate din sudul Italiei. El a arătat 
că în timp ce 1 kg de carne costă 
1.000 de lire, salariul lunar al ti
nerelor muncitoare din Salermo nu 
depășește 10.000 lire.

• In Anglia se semnalează apa
riția unor fenomene de criză eco
nomică. In urma restrfngerii expor
tului. industria engleză constructoa
re de automobile a concediat pînă 
in prezent 5.000 d© muncitori. La u- 
zinele de automobile din Coventry, 
8.000 de muncitori lucrează numai 
19 ore pe săptămînă. Președintele 
societății engleze Ford Motor Com
pany a arătat că „dacă guvernul nu 
va lua de îndată măsuri, industria 
engleză constructoare de automobile 
se va găsi în fața unei crize grave".

Călătorind prin ILR«S«S«

PAVILIONUL PORUMBULUI
Am vizitat pavilionul principal al 

Expoziției realizărilor economiei na
ționale a U.R.S.S. și am rămas în- 
cintat de succesele uriașe obținute 
în ultimii ani de poporul sovietic, atit 
în industrie, cît și în agricultură și în 
domeniul științei. Există aci cifre și 
documente care te fac să-ți dai seama 
de măreția realizărilor Uniunii Sovie
tice, de rolul ei în lupta de apărare a 
păcii în lume.

Ața cum arată un panou, numai în 
1959, în U.R.S.S. au luat ființă peris 
1.400 noi întreprinderi industriale gin- 
gantice, moderne, care vor înlesni omu
lui sovietic să-ți creeze o viață an de 
an mai îmbelțugată și mai fericită. In 
sala centrală a pavilionului, se află 
problema care stă în centrul atenției 
statului ți poporului sovietic, proble
ma luptei pentru pace, pentru priete
nie și socialism. Sînt redate aci aspec
te din lupta poporului sovietic pentru 
pace, din vizitele pe care Nikita Ser- 
gheevîci Hrușciov le-a făcut în diferite 
țări, în scopul destinderii încordării în 
relațiile internaționale, pentru apăra
rea păcii în lume. Sînt redate, de ase
menea, aspecte din diferite țări iubi
toare de pace. Din această sală pleci 
întărit în credința că forțele păcii sînt 
de neînvins, că ele vor înlătura în mod 
sigur primejdia unui nou război care 
apasă asupra omenirii

In alte săli ale pavilionului am fost 
deosebit de impresionat de uriașele 
succese obținute în domeniul științei ți 
tehnicii, precum și în toate ramurile 
de activitate. In U.R.S.S. învață, în 
prezent, 50 . milioane de oameni în 66 
de limbi. Fiecare al patrulea cetățean 
sovietic urmează o școală sau un 
curs de specializare.

Am vizitat ți pavilionul R.S.S. Gruzia, 
supranumită „Sanatoriul Uniunii Sovie
tice" eu minunate stațiuni balneare și 
climaterice și cu păduri uriașe de por
tocali ți lămîî, cu lanuri nesfîrșite de 
ceai și cu podgorii nețărmurite. Succe
sele obținute de oamenii muncii din 
Gruzia în domeniul Industrial, în agri

cultură ți în domeniul social-cultural 
constituie o dovadă grăitoare a supe
riorității societății socialiste, față de 
cea capitalistă. Față de 1913, Gruzia 
producea în 1958 de 140 de ori mai 
multă energie electrică, iar in 1965, 
producția energetică va crește de încă 
2,5 ori față de 1958, atingînd 7 mi
liarde kilovați ore.

Ochii tuturor vizitatorilor sînt atrași 
mai mult decît de oricare, de pavili
onul realizărilor Academiei de Științe 
a U.R.S.S.. Am văzut aici, în mărime 
naturală, machetele sputnicilor și ra
chetelor sovietice trimise de oamenii 
sovietici în cosmos. Am văzut și stați
unea cosmică artificială, care nu peste 
mult timp va putea fi trimisă să se în- 
vîrtească în jurul pămintului. După cum 
prevăd savanții sovietici, această sta
țiune va avea toate condițiile necesare 
pentru a fi deservită de oameni care 
vor trăi și lucra acolo.

Alt pavilion este alcătuit dintr-o sală 
circulară de cinematograf,. cu 22 de 
ecrane. Aci sînt puse în practică cele 
mai noi descoperiri în domeniul cine
matografic. Vizionînd un film rulat în 
această sală, ți se pare că te afli chiar 
în mijlocul acțiunii care se desfășoară. 
Fie că plutești pe mare, într-un vapor, 
fie că zbori cu avionul sau călăto
rești cu trenul, fie că te afli în mijlo
cul unei armate de călăreți, simți că 
iei parte alături de actorii din film, la 
acțiunile care se desfășoară.

lată-ne acuma la pavilionul „porum
bului".

Sute de grafice, panouri cu cifre și 
fotografii, numeroase soiuri de porumb 
și o mulțime de produse animale te 
întîmpină în pavilionul porumbului din 
Expoziția realizărilor economiei națio
nale a U.R.S.S. din Moscova. Toate 
constituie o demonstrație asupra în
semnătății cultivării porumbului în eco
nomia națională a • U.R.S.S., precum 
și un document important asupra felu
lui cum s-a dezvoltat cultura acestei 
prețioase plante.

Cum ei intrat în pavilion, privirea îți 
este atrasă de o hartă mare, a U.R.S.S. 
- încărcată cu sute de becuri roșii și 
galbene. întinderi uriașe, de la Marea 
Neagră la Marea Baltică, de la fron
tiera dinspre Republica Populară Ro
mînă și pînă departe, în răsăritul în
depărtat, al Siberiei, sînt cultivate 
acum cu porumb. Cultura porumbului 

luat proporții uriașe în ultimii ani 
cînd s-a pus problema dezvoltării ra
pide a șeptelului. Dacă în 1953, în 
Uniunea Sovietică, porumbul era cul
tivat pe o suprafață de numai 3.500.000 
ha., în 1959, suprafața cultivată cu 
porumb a fost de 22.400.000 ha., iar în 
1960,'de 28.104.000 ha. In 1965, su
prafața arabilă ocupată de porumb va 
fi de- circa 35.000.000 ha. adică de 
zece ori cît în 1953.

Dar nu numai mărimea suprafeței 
cultivate cu porumb impresionează. O 
imagine deosebit de emoționantă îți 
poți face privind rezultatele obținute 
de oamenii sovietici în obținerea de 
producții mari, care constituie adevă
rate recorduri mondiale, lată un panou 
al fruntașilor în cultura porumbului, 
dintre care unii sînt de două ori eroi 
ai muncii socialiste. Printre aceștia se 
află Evghenia Doleniuc, șefă de echi
pă din colhozul Stalin, R.S.S. Ucrai
neană,

Echipa condusă de ea a obținut cite 
22.300 kg, porumb boabe la hectar, de 
pe o suprafață de 20 ha. și cite 160.500 
kg. de porumb masă verde pentru si
loz la ha., de pe o suprafață de 105 ha,

Asemenea cifre impunătoare au ob
ținut și alți cultivatori de porumb din 
Uniunea Sovietică. Unul dintre aceș
tia este T.A, Kobrineț, din colhozul 
„Victoria", regiunea Brest. înainte vre
me, în această regiune porumbul a- 
proape că nu era cunoscut. In 1959, 
Kobrineț a obținut de pe 30 ha. cul
tivate cu această plantă cite 172.500 
kg. masă verde pentru siloz, la ha. 
Chiar în îndepărtata Siberie, in raionul

Ermakov, unde clima este mal as
pră și unde odinioară se credea că 
porumbul nu poate crește, s-au obținut 
130.000 kg. de masă verde la hectar.

Privești chipurile oamenilor din ta
blouri. Privești și rezultatele obținute 
de ei și te întrebi. Cum a fost cu pu
tință să smulgă pămîntului atîtea 
roade î Cum au lucrat ei de-cu dobîn- 
dit un atit de mare belșug ? Rezulta
tele acestea sînt o consecință a apli
cării celor mai înaintate metode agro
tehnice și a folosirii celor mai bune 
mijloace mecanice.

Printre fruntașii recoltelor bogate de 
porumb se află și numeroși mecani
zatori ai culturilor de porumb, a că
ror faimă s-a dus nu numai în U.R.S.S. 
ci chiar peste hotare. Inginerul agro- 
nom-metodist V.V, Sviridenko, șeful 
pavilionului de porumb, îmi arată două 
fotografii. Sint fotografiile mecanizato
rilor N.F. Mcnukovski și A. V. Ghita- 
lov, inițiatorii unei noi metode de me
canizare a culturii porumbului. Mun
cind după această metodă, mecani
zarea lucrărilor este realizată in pro
cent de 100 la sută și se obțin rezul
tate remarcabile. Metoda aceastor doi 
mecanizatori s-a răspîndit atît de mult, 
incit a cuprins largi mase de mecani
zatori. „Dacă in 1956 am avut doi ini
țiatori, în 1958 am avut 30.000 meca
nizatori, iar în 1959, peste 110.000". 
îmi spune tovarășul Sviridenko.

Părăsim sala în care sînt expuse do
cumentele și obiectele privitoare la me
canizare și ne îndreptăm spre alta, 
plină de exponate de tot felul. Pe un 
panou, se află citeva cifre privitoare 
la unitățile nutritive pe care le poate 
da un hectar cultivat cu diferite plante 
de nutreț. In fruntea tuturor se află po
rumbul siloz, care dă 12.000 unități nu
tritive la hectar, pe an. Urmează apoi 
sfecla de zahăr cu 9,000 unități nutri
tive, cartofii 6.600 unității nutritive, sfe
cla de nutreț 5.200 unități nutritive, 
floarea soarelui 4.506 unități nutritive, 
ovăzul 3.178 unități.

Imi notez cifrele acestea în carnet 
și șeful pavilionului imi arată un alt 
panou.
- Pentru a înțelege mai bine impor

tanța porumbului siloz in hrana anima-

lelor, aveți aci un exemplu, îmi spune 
el.

In citeva cuvinte, imi expune citeva 
date din istoria colhozului „Comintern" 
din raionul Miciurin. regiunea Tambov. 
Această gospodărie este un colhoz mij
lociu. In 1953, cînd nu cultiva porumb 
pentru siloz, el a obținut numai 400 
kg. carne și 16.000 kg. lapte la suta de 
hectare de teren agricol. In 1959, la 
cîțiva ani după ce a început să cul
tive . porumb, colhozul „Comintern” a 
obținut 17.300 kg. carne și 38.200 kg. 
lapte la suta de hectare.

Succesele colhozului nu s-au rezumat 
însă numai la mărirea cantității de pro
duse animaliere, ci s-au obținut succese 
importante și în reducerea prețului de 
cost. In 1958, un kg. de carne de vacă 
a costat 5,24 ruble, iar în 1959 3,55 
ruble ; 1 kg. de came de porc a
costat, în 1958, suma de 5,27 ruble, iar 
in 1959, numai 3,20 ruble. Prețul de 
cost a fost redus simțitor și la lapte și 
ouă.

Atit mărirea producției de carne, cit 
și micșorarea prețului de. cost, au dus, 
cum e și firesc, ia mărirea veniturilor 
în bani ale colhozului. Dacă în 1953, 
colhozul „Comintern" a obținut numai 
495.000 ruble venit bănesc, în 1958, 
acest venit s-a ridicat la 2.270.000 ru
ble, iar în 1959, la 3.716.000 ruble, din 
care 2.850.000 numai din sectorul zoo
tehnic. Venitul bănesc la suta de hec
tare a crescut și el, de la 41.200 ruble 
în 1953, la 128.200 in 1958 și la 
250.000 în 1959.

Rezultatele obținute pînă acuma de 
..Comintern", dau dreptul colhoznicilor 
de aci să creadă că în viitor vor obține 
și mai frumoase succese. In anul 1965, 
ei vor obține la 100 ha. de teren agri
col 90.000 litri de lapte și 25.000 kg. 
carne. Numărul auălcr la 100 de 
ha. cerealiere va crește și el la 110.000 
bucăți.

Desigur, colhozul „Comintern" din re
giunea Tambov, constituie doar un sin
gur exemplu. întregul popor sovietic 
muncește cu avint pentru a da viață 
angajamentelor pe care și le-a luat de 
a îndeplini planul septenal înainte de 
termen. .

ȘERBAN NEDELCU

COOPERATIVA ELECTRO-BOBINAJUL
Sediul central București

Str. Ghiocei nr. 20
Telefon: 114680, 114688, 114689

FABRICA :

Mașini electrice de spălat rufe, 
Aspiratoare electrice de praf. 
Electromotoare pînă la 1,7 kW, 
Transformatori pînă la 50 kVA.

Injectoare cu combustibil 
lichid

Echipament electric pentru 
mașini unelte. 

Rezistențe de pornire, 
întrerupători pentru distanță.

Declanșator final basculant 
Magneți permanenți ceramici. 
Plăci și perii din cărbune și 

bronz grafitat.

REPARA:

Reboblnează, transformă și 
verifică electromotoare, gene
ratoare, altematoare, transfor
matori, contoare electrice (de 
la 110—220 V), aparate de mă
sură, aparata) auto, dinamuri, 
relee, claxoane, semnalizatoa
re, aparataj electric, reostate- 
rezistențe de pornire și excita
ție, automate de protecție co
lectoare, comutatore, suport- 
perti, precum și reizolat sîrmă.

DE VÎNZARE LA 5
MAGAZINELE SPECIALIZATE Șl UNIVERSALE

„AGRICULTURA NOUA, organ al Ministerului Agriculturii *1 al Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile șl instituțiile agricole. Apare blsăptămtnal. Redacția sl Administrația: Piața Sctntell nr, 1, București, telefon 17.60.10 
..... ... Tiparul . Combinatul Poligrafic Casa Scînteil „I. V. Stalin*


